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خبرسرمقاله

افتتاحیه المپیک، میدان مانور فرهنگی کشورها
206 کشـــور جهان در المپیک پاریس  و 184 کشـــور در پارالمپیک شـــرکت 
کرده انـــد. بازی هـــای المپیـــک هـــر چهار ســـال یـــک بار عـــاوه بـــر اینکه 
مهمترین، هیجان انگیزترین و زیباترین فســـتیوال ورزشـــی جهان اســـت 
یـــک خصوصیـــت منحصر به فـــرد دارد. تمام کشـــورهای دنیا بـــرای نمایش 
آداب، رســـوم، ســـنن و همچنین مانور فرهنگی در میـــدان عظیم المپیک 
برنامـــه ریزی چهارســـاله انجام می دهند. کشـــورهای ناشـــناخته از فرصت 
حضـــور در المپیـــک بهره بـــرده و با دقـــت، برنامه های فرهنگـــی متنوعی را 
طراحی می کننـــد. در افتتاحیه المپیک پاریس هـــم کاروان ها بخصوص در 
روز رژه روی قایق ها روی رودخانه ســـن با لباس های ســـنتی، بومی و محلی 
خود که نشـــانه فرهنگ اصیل کشورشان اســـت با زیبایی مسحورکننده ای 
از مقابـــل دیدگان تماشـــاچیان که بالغ بر ســـیصد هزار نفر برآورد می شـــد، 

کردند. عبور 
برای مثال لباس زیبای کاروان فلســـطین در تنگنای سانســـور شدید خبری 
رســـانه های غربی به شـــدت جلب توجه کـــرد. لباس کاروان مغولســـتان، 
بحریـــن، کویـــت و برخـــی کشـــورهای آفریقایـــی، اســـامی، عربـــی و حتی 
کاروان های امریکای لاتین بســـیار جذاب و برپایه آداب، رســـوم و سنت های 
اقـــوام و کشـــورها با فرهنگ هـــای متفاوت بـــود. کاروان قرقیزســـتان هم با 

لباس و کاه معروفشـــان جلب توجـــه می کرد.
نکتـــه کلیدی اینکه بســـیاری از 206 کشـــور حاضر در المپیـــک 2024 و 184 
کشـــور در پارالمپیـــک حتی تـــوان حضـــور در جـــدول مدال هـــا را ندارند و 
بـــه رژه تیم هـــا در افتتاحیـــه به عنـــوان بهتریـــن فرصت برای دیده شـــدن 
نـــگاه می کننـــد. بنابراین بـــا طراحی بی نظیـــر کاری می کنند کـــه در اذهان 

جهانیـــان و بیننـــدگان میلیاردی تلویزیونـــی افتتاحیه ماندگار شـــوند.
حـــال می رســـیم بـــه اقدامـــات فرهنگـــی کمیتـــه ملـــی المپیک ایـــران که 
علی رغـــم برنامـــه ریـــزی مناســـب بـــرای آماده ســـازی 40 ورزشـــکار کاروان 
اعزامی متأســـفانه با طراحی یک لباس ســـاده ســـفیدرنگ برای ورزشکاران 
کشـــورمان مـــورد انتقـــاد اکثـــر اهالی رســـانه و فرهنگ قـــرار گرفـــت. ایران 
اســـامی بـــا تمدنی غنی و ســـابقه تاریخی چنـــد هزار ســـاله در تنوع نقش، 
نگار و طراحی بهترین لباس های اقوام مختلف ســـرآمد اســـت. اقوام کرد، 
لر، عرب، ترک، بلوچ، مازنی، قشـــقایی، بختیاری و ســـایر اقوام چنان تنوع 
لباس و پوشـــش زیبایی دارند کـــه در صورت برنامه ریزی دقیق مســـئولین 
کاروان بـــه راحتی می شـــد در ویترین مهـــم رژه افتتاحیه بـــا نمایش آداب، 
ســـنن و لباس هـــای رنگارنگ و پوشـــیده که هـــر بیننـــده ای را در بهت فرو 
می بـــرد، غنـــای فرهنـــگ اصیـــل ایرانـــی اســـامی مان را بـــه رخ جهانیـــان 
بکشـــیم. فرصتی که متاســـفانه با بی تدبیری از دســـت رفت. چه اشـــکالی 
داشـــت محمـــد بیرانوند جـــوان رعنای لرســـتانی تیراندازی ایـــران با لباس 
بومـــی محلی کـــه اتفاقاً جاذبـــه فراوانـــی ایجـــاد می کـــرد، در رژه افتتاحیه 
حضـــور می یافـــت. یا ملی پوشـــان مازنی ما بـــا لباس های ســـنتی مازندران 
بـــه روی قایق حامـــل کاروان ظاهـــر می شـــدند. جوانان کرد و خوزســـتانی 
حاضـــر در افتتاحیـــه هم بـــه راحتی می توانســـتند از لباس های چشـــمنواز 

بومی و محلـــی خود اســـتفاده کنند. 
ایـــن فرصـــت طایی بـــرای نمایـــش فرهنـــگ کشـــورمان با کج ســـلیقگی 
مســـئولین کمیتـــه المپیک ایران از دســـت رفـــت اما همچنـــان امیدواریم 
مســـئولان فرهنگی کمیته المپیک تا روز اختتامیـــه برنامه های جذابی برای 
شـــناخت مردم دنیا و توریســـت های بی شـــماری که برای دیـــدن بازی ها و 
رقابت هـــا به پاریـــس آمده اند ارائـــه کنند. البتـــه این اتفـــاق می تواند زنگ 
هشـــداری برای مســـئولین کمیتـــه پارالمپیک باشـــد تـــا از ظرفیـــت مانور 
فرهنگـــی برای آشـــنایی توریســـت ها، بیننـــدگان تلویزیونی، ورزشـــکاران و 
مردم فرانســـه نهایت بهره را بـــرده و با انتخاب صحیح و با وســـواس لباس 
کاروان اعزامی پارالمپیک که از روز 7 شـــهریور آغاز می شود، غنای فرهنگی 

و آداب و رســـوم کشـــور عزیزمان را بـــه بهترین شـــکل معرفی کنند.

iranvarzeshii

 دو شـــنبه 8 مـــرداد 1403  23 محـــرم 1446   ســـال بیســـت و هشـــتم   شـــماره 7612    قیمـــت: 10000 تومـــان   
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مالکان جدید به فکر روزهای سخت باشند

تیم های سرخابی مجوزی برای آزادی ندارند
اکبر منتشـــلو / قبل از پایان یافتن بیســـت 
و ســـومین دوره لیـــگ برتـــر فوتبـــال، نوع 
مالکیت دو تیم اســـتقال و پرســـپولیس، 
حاشـــیه های زیـــادی بـــرای این دو باشـــگاه 
بـــه وجـــود آورد و در نهایت در اردیبهشـــت 
مـــاه ســـال 1403 مالـــکان جدیـــد ایـــن دو 
باشگاه مشـــخص شـــدند و بخش زیادی از 
حاشـــیه های به وجود آمده به پایان رسید؛ 
ازجملـــه موضـــوع نداشـــتن مجـــوز حضور 
ایـــن تیم هـــا در لیگ نخبـــگان آســـیا که به 
شـــدت هـــر دو باشـــگاه را تهدیـــد می کرد، 
بـــا مشـــخص شـــدن مالـــکان دو باشـــگاه، 

حل شـــد. پیـــش از واگـــذاری اســـتقال و 
پرســـپولیس به بخـــش خصوصـــی، هر دو 
باشـــگاه در مســـابقات مختلف لیـــگ برتر، 
لیـــگ نخبـــگان آســـیا و... بـــرای برگـــزاری 
بازی هایشـــان از ورزشـــگاه آزادی اســـتفاده 
می کردنـــد اما بـــا پایان لیـــگ برتـــر و البته 
و  باشـــگاه  دو  جدیـــد  مالکیـــت  شـــرایط 
همچنین وضعیت ورزشـــگاه آزادی از لحاظ 
آمـــاده نبودن، موضوع زمیـــن بازی برای هر 
دو باشـــگاه به معضـــل بزرگی تبدیل شـــده 
اســـت. از یک طـــرف قرار اســـت بازی ها در 
ورزشـــگاه تختی برگزار شـــود که هنوز آماده 

نیســـت و در تاش هســـتند تا بتوانند این 
ورزشـــگاه را آمـــاده کننـــد و از طـــرف دیگر 
ورزشـــگاه آزادی هم آمادگی میزبانی بازی ها 
را نـــدارد امـــا ایـــن تنها مســـأله دو باشـــگاه 
نیســـت، چرا که حتـــی اگر ورزشـــگاه آزادی 
آمادگـــی میزبانی بازی ها را داشـــته باشـــد، 
باشـــگاه های استقال و پرســـپولیس برای 
بـــازی کـــردن در ایـــن ورزشـــگاه، بـــا توجه 
بـــه واگذاری بـــه بخـــش خصوصـــی باید با 
آن قرارداد داشـــته باشـــند. این شـــرایط در 
حالی اســـت که باشگاه پرســـپولیس قصد 
دارد بازی های آســـیایی خود را همچنان در 

ورزشـــگاه آزادی برگزار کند و رسماً ورزشگاه 
آزادی را بـــه عنوان میزبـــان دیدارهای خود 
در لیگ نخبگان آســـیا به AFC معرفی کرده 
اســـت. حال اینکه ورزشـــگاه آزادی آمادگی 
میزبانی ندارد، یک مســـأله اســـت و مسأله 
مهم تر این است که باشـــگاه های استقال 
و پرســـپولیس بـــا توجـــه بـــه واگـــذاری به 
بخش خصوصی، مثل گذشـــته نمی توانند 
از ورزشـــگاه آزادی اســـتفاده کنند و موانعی 
ســـر راه شـــان قرار خواهد گرفت کـــه بهتر 
اســـت از همیـــن حـــالا بـــه فکـــر ســـاخت 

ورزشـــگاه اختصاصی باشـــند.

اولین طلای انفرادی میزبان المپیک
پائولین فران پروســـت فرانســـوی قهرمـــان المپیک 
در دوچرخه ســـواری کوهســـتان کراس کانتری شد.

پائولین فران پروســـت دوچرخه  ســـوار 32 ساله اولین 
طای انفـــرادی میزبان المپیک را به ارمغـــان آورد. این 
دوچرخه ســـوار فرانســـوی در بخش کوهستان کراس 
کانتری به مقام نخســـت رســـید. هیلی باتـــن امریکایی 
بـــه مدال نقـــره رســـید و جن ریســـودز نماینده ســـوئد 
بـــه مدال برنز بســـنده کـــرد. پیـــش از این تیـــم راگبی 
فرانســـه برای اولین بار در تاریخ موفق به کســـب طای 
المپیک شـــد و در دیداری سرنوشت ســـاز با نتیجه 28 

بر 7 فیجی را شکســـت داد.
 
 

پخش اشتباه سرود سودان جنوبی 
در المپیک

مســـئولان برگزارکننـــده المپیـــک، از پخش اشـــتباه 
سرود ســـودان جنوبی در دیدار با تیم ملی بسکتبال 

پورتوریکـــو عذرخواهی کردند.
آن دســـکام، مدیر ارتباطات کمیته برگزاری بازی های 
المپیک پاریس، از اشـــتباه برگزارکنندگان که ســـرود 
سودان جنوبی را نادرســـت پخش کردند عذرخواهی 
کـــرد. مســـئولان المپیـــک پاریـــس قبـــل از اولیـــن 
بـــازی تیم ملی ســـودان جنوبـــی در المپیک، ســـرود 
اشـــتباهی پخـــش کردند. پـــس از این که هـــواداران 
شروع به ابراز نارضایتی در ســـکوها کردند و پرچم ها 
را بـــه اهتزاز درآوردنـــد، برگزارکنندگان این اشـــتباه را 
اصـــاح کردنـــد. در ایـــن دیـــدار تیم مردان ســـودان 
۹0 بـــر 7۹ بسکتبالیســـت های  جنوبـــی بـــا نتیجـــه 
پورتوریکـــو را شکســـت داد. این تیم ها با صربســـتان 

و امریـــکا نیز همگروه هســـتند.
 
 

قضاوت داور تیروکمان در المپیک
حســـین نصیری نـــژاد داور بین المللی ایـــران و رئیس 
کمیتـــه داوران آســـیا در مســـابقات تیرانـــدازی بـــا 
کمـــان المپیک قضـــاوت می کنـــد. نصیری نـــژاد داور 
بین المللـــی تیرانـــدازی بـــا کمـــان ایـــران در المپیک 
حضـــور دارد قضـــاوت می کنـــد. او که رئیـــس کمیته 
داوران کنفدراســـیون تیرانـــدازی بـــا کمان آســـیا هم 
هســـت برای قضـــاوت در مســـابقات المپیـــک 2024 
در پاریـــس حضـــور دارد و به عنـــوان ســـرداور در این 

مســـابقات قضـــاوت می کند.

حمله تند درویش به بیرانوند

شکایت بیرانوند از درویش به اتهام نشر اکاذیب

2

عذرخواهی کمیته برگزاری المپیک از اتفاق جنجالی افتتاحیه
کمیتـــه برگـــزاری بازی هـــای المپیـــک پاریـــس بابت تقلیـــد از نقاشـــی معروف »شـــام آخـــر« داوینچی، 
خ داد کـــه بســـیاری از سراســـر  عذرخواهـــی کـــرد. در مراســـم افتتاحیـــه روز جمعـــه ایـــن اتفـــاق ر
 جهـــان ایـــن بخـــش را محکـــوم کردند و بـــه خصـــوص مســـیحیان که از ایـــن اقـــدام بشـــدت ناراحت 

شدند. 
آنه دکامپس، ســـخنگوی المپیک پاریس 2024، در جریان کنفرانس خبـــری کمیته بین المللی المپیک 

به این اعتراض ها پاســـخ  داد. 
دکامپـــس گفـــت: »واضح اســـت که هرگـــز قصـــد بی احترامی به هیـــچ گـــروه مذهبی وجود نداشـــته 
اســـت. برعکـــس، مـــن فکر می کنـــم، ما واقعـــاً تـــاش کردیم تا تســـاهل جامعـــه را جشـــن بگیریم. با 
نگاهی به نتیجه نظرســـنجی هایی که به اشـــتراک گذاشـــتیم، معتقدیم که این جاه طلبی محقق شـــده 
 اســـت. اگر هر کســـی این طور برداشـــت کرده که توهینی صورت گرفتـــه، واقعاً متأســـفیم و عذرخواهی  

می کنیم.«

مهدی گودرزی: از کودکی استقلالی بودم
 مهـــدی گـــودرزی، هافبـــک تیم هـــوادار که چنـــدی پیـــش زمزمه هایی مبنی بـــر حضورش در اســـتقال 
شـــنیده می شـــد در نهایت قرارداد خود را با ایـــن تیم امضا کرد و به زودی رســـماً از ایـــن بازیکن رونمایی 

شد. خواهد 
 وی ضمـــن تأییـــد ایـــن خبر اعـــام کـــرد: »از کودکی اســـتقالی بـــودم و خوشـــحالم که بالاخـــره به تیم 

محبوبم پیوســـتم.«
گـــودرزی با اســـتقال قرارداد 2 ســـاله منعقد کرده اســـت. این بازیکـــن بعد از حل مشـــکات مربوط به 

خـــروج خود از کشـــور، به اردوی اســـتقال در ترکیه اضافه می شـــود.

الفتی ؛ شگفتی ساز کاروان ایران

پرچمدار به 
فینال رسید

درخشش مجلل با صعود به یک چهارم نهایی

 زوج تاریخ ساز 
در شانس مجدد

یک ناکامی دیگر در کارنامه پاکدامن ثبت شد

حسرت تمام نشدنی 
کاپیتان سابر ایران

کره ای ها هم معترض شدند

هوای بیرون خنک تر 
از اتاق های دهکده

آینده نگری دبیر و نجات تیم های ملی کشتی

چه کسی به داودی 
فکر می کند؟

 پرونده ویژه

المپیک
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صعود جوانان والیبال به نیمه نهایی آسیا

تیـــم ملـــی والیبال جوانان ایران با شکســـت کره جنوبی و صعـــود به مرحله نیمه نهایی آســـیا به مصاف ژاپن 
مـــی رود. تیم رضا مؤمنی مقدم بعداز شکســـت چیـــن، چین تایپه و قطر با صدرنشـــینی گروهش به دور دوم 
رســـید و در مرحله دوم هم قزاقســـتان و کره جنوبی را از پیش رو برداشـــت و به نیمه نهایی رســـید. جوانان 
ایـــران دیـــروز کـــره را بـــا نتیجه 3-2 شکســـت دادند و به جمـــع چهارتیم اول رســـیدند. شـــاگردان غامرضا 
مؤمنی مقـــدم در ســـت های ســـوم و چهـــارم 26 - 24 و 2۵ - 23 باختند، اما در ســـت های اول، دوم و پنجم با 
امتیـــازات 2۵-22، 2۵-20 و 1۵-8 کره جنوبـــی را شکســـت دادند تـــا پنجمین برد متوالـــی را تجربه کنند. تیم 

ایـــران ســـاعت 1۵:30 دقیقه امـــروز در مرحله نیمه نهایی به مصـــاف برنده بازی اندونـــزی و ژاپن می رود.

 نصر اصفهانی: عملکرد رستمیان 
در حد انتظار نبود

محســـن نصراصفهانـــی مربـــی تیـــم ملـــی تپانچـــه، بعـــداز ناکامـــی 
هانیـــه رســـتمیان بـــرای صعود بـــه فینـــال تپانچـــه 10 متـــر المپیک 
2024 پاریـــس گفـــت: »هانیـــه رســـتمیان همان طـــور کـــه انتظـــار 
می رفـــت با آمادگـــی کامل در المپیـــک حاضر شـــد و عملکرد خوبی 
داشـــت. او در شـــروع مســـابقه با چالش روبه رو شـــد که ســـریع آن 
را برطـــرف کـــرد، ولـــی او از نظـــر زمانـــی در پایـــان کار محدود شـــد. 
رســـتمیان براســـاس عملکردی کـــه از او مـــورد انتظار بـــود، دو نمره 
 پایین تـــر زد، اما در بحـــث مدیریت خـــودش، عملکـــرد قابل قبولی 

داشت.« 
او فعـــاً منتظـــر اســـت ببینـــد شـــاگردش در 2۵ متر چـــه نتیجه ای 
می گیـــرد: »رســـتمیان در 2۵ متـــر بایـــد مقابـــل رقبـــا قـــرار بگیرد. 
بایـــد ببینیم آنجـــا چه عملکـــردی خواهـــد داشـــت. او از تیراندازان 
حرفـــه ای اســـت و مدیریـــت ذهنـــی خوبـــی دارد، مـــن هـــم کمـــک 
می کنـــم تـــا بـــه آمادگـــی ذهنی خوبـــی برســـد و بـــا آمادگی بـــالا در 
مســـابقه حاضـــر شـــود و عملکـــرد خوبـــی را بـــه نمایش بگـــذارد.« 
نصراصفهانـــی میزبانـــی فرانســـه بـــرای المپیـــک 2024 را ضعیـــف 
دانســـت: »المپیک یـــک آوردگاه بزرگ اســـت و همه کشـــورها هزینه 
کردند و دوســـت دارند، رویدادی بهتر از مســـابقات جهانی را شـــاهد 
 باشـــند، ولی فرانســـه نتوانســـت جایگاه خوب المپیک را به نمایش 

بگذارد. 
همه کشورها به امکانات ســـالن تیراندازی و عدم تهویه هوا اعتراض 
دارنـــد. فشـــار روانی مســـابقات بالاســـت و از نظـــر تهویه بـــا کمبود 
اکســـیژن روبه رو شـــدند و به همین دلایل ســـطح نمرات پایین بود. 

امیـــدوارم در روزهای بعدی شـــاهد میزبانی بهتری باشـــیم.«

حداقل با خودت صادق باش

2 8



مدیریت ورزش2
دوشنبه    8 مرداد  1403  شماره 7612
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نقل و انتقالات

اردوی تیم ملی فوتبال، ۱۰ شهریور آغاز می شود
 نبی: بازیکنان دانشجو فعلاً 

سرباز نیستند
فوتبال  فدراسیون  نایب رئیس  محمدنبی،  مهدی   
درباره روند نگران کننده آماده سازی ورزشگاه آزادی 
قبل از تقابل تیم ملی فوتبال ایران مقابل قرقیزستان 
در مقدماتی جام جهانی ۲۰۲۶، اظهار داشت: »گزینه 
اول ما این بود که در ورزشگاه آزادی میزبان قرقیزستان 
باشیم و میزبانی در اصفهان، گزینه دوم است. بعد از 
هفته سوم که ۹ شهریور خواهد بود، ملی پوشان روز ۱۰ 
شهریور به اردو فراخوانده می شوند. بازی با قرقیزستان 
نیز، ۱۵ شهریور است.« او در مورد الزامی که فدراسیون 
فوتبال برای باشگاه ها بابت برطرف کردن مشکلات 
»ورزشگاه ها  گفت:  است،  کرده  ایجاد  ورزشگاه ها 
روز   ۱۰ باشگاه طی   ۱۲ با نمایندگان  و  نواقصی دارند 
گذشته جلسه داشتیم. مثلاً ورزشگاه شهیدنصیری یزد 
نور کافی ندارد؛ چه برسد به بیرون از ورزشگاه. نواقص 
را به باشگاه ها اعلام کردیم و برای برطرف کردن این 
ایرادات حداکثر دو هفته به آنها فرصت دادیم. ورزشگاه 
آزادی گزینه اول میزبانی لیگ نخبگان است.« نبی در 
رابطه با آخرین وضعیت ملی پوشان مشمول سربازی، 
اظهار داشت: »هفته گذشته جلسه ای با امیرسرتیپ 
فولادی )رئیس اداره ورزش و آمادگی  جسمانی ستاد 
او  نظر  منتظر  باید  و  داشتیم  مسلح(   نیروهای  کل 
باشیم. بازیکنانی که دانشجو هستند، مشکلی ندارند 
و بازیکنانی که به سن مشمولی رسیده اند، باید مسیر 

قانونی را طی کنند.«

روانخواه سرمربی پیکان شد
هیأت مدیره باشـــگاه پیـــکان با حضور اعضا تشـــکیل 
جلسه داد. این جلســـه در خصوص انتخاب سرمربی 
تیم فوتبال خودروســـازان در فصل ۱۴۰۴-۱۴۰۳ بود که 
در نهایت بـــه اتفـــاق آرا، امیدرضا روانخـــواه به عنوان 

ســـرمربی تعیین و معرفی شد.
 

صنعت نفت ۷ بازیکن جدید جذب 
کرد

میـــلاد کمندانی، حســـین بغلانی، علـــی عبدالله زاده، 
مهـــران امیـــری، مجتبی لطفـــی، ابوالفضل عکاشـــه 
و علـــی جـــراح بازیکنانـــی هســـتند که پـــس از توافق 
بـــا مؤسســـه فرهنگی ورزشـــی صنعـــت نفـــت آبادان 

قراردادشـــان را منعقـــد کردند.
 

ملوان از پیکان مهاجم خرید
تیـــم فوتبـــال ملـــوان از خریـــد جدیـــد خود کـــه تنها 
۱۸ ســـال ســـن دارد، رونمایی کـــرد. به نقـــل از روابط 
عمومـــی باشـــگاه ملـــوان بندرانزلـــی، رضـــا غندی پور 
مهاجم فصل گذشـــته پیکان با عقد قراردادی رســـمی 
به ملـــوان بنـــدر انزلی پیوســـت. او ســـابقه حضور در 
رده های نونهـــالان، نوجوانان و جوانـــان فوتبال ایران 
را در کارنامـــه دارد. غندی پور همچنین در مســـابقات 
کافـــا ۲۰۲۴ آســـیا به عنـــوان آقـــای گلی ایـــن رقابت ها 

دســـت یافت.
 

آخرین تحولات هوادار
لیســـت دســـتیاران ســـرمربی تازه وارد هـــوادار بعد از 
اولیـــن جلســـه تمرینـــی این تیم مشـــخص شـــد. در 
کادرفنـــی جدیـــد تیـــم هـــوادار، احمـــد جمشـــیدیان 
)دســـتیار(، فرشـــاد غدیری )مربـــی گلرهـــا(، مهرداد 
طماســـبی )دســـتیار( و ســـالار امینی به عنوان بدنساز 
فعالیت خواهنـــد کرد. بنفش پوشـــان در ایـــن روزها 
نیم نگاهـــی هـــم بـــه بـــازار نقل وانتقـــالات دارنـــد و 
مشـــغول بررســـی گزینه های مختلف هســـتند. البته 
تاکنون محمدحسین اکبرمنادی )دروازه بان(، عرفان 
معصومی )هافبـــک( و مصطفی احمدی )هافبک( را با 

نظـــر ســـیدمهدی رحمتی جـــذب کردند.

 
گلر ازبکستانی فولادی شد

 اتکیر یوســـوپوف گلـــر تیم ملی ازبکســـتان بـــه فولاد 
پیوســـت تـــا تبدیـــل بـــه دروازه بـــان اول تیـــم یحیی 
در فصـــل جدیـــد شـــود. ایـــن دروازه بـــان ۳۳ســـاله 
ســـابقه بازی در تیم هـــای مطرح ازبکســـتان همچون 
نسف قرشـــی و نوبهـــار را بـــه عـــلاوه ۱۷ بـــازی ملی در 
کارنامه دارد. امین قاســـمی نژاد مهاجم فصل گذشته 
هـــوادار هم شـــاگرد یحیی گل محمدی در فولاد شـــد.

 

سبحان پسندیده به شمس آذر 
قزوین پیوست

ســـبحان پســـندیده مدافـــع گیلانـــی فصل گذشـــته 
ع به جمع  هـــوادار تهران، اکنون بـــا حضور مازیـــار زار
سبزپوشـــان قزوینـــی اضافـــه شـــده و قرار خـــود را به 

امضا رســـانده اســـت.
 

مدافع آلومینیوم در انزلی
یونـــس اکبرپـــور مدافـــع فصـــل گذشـــته  آلومینیوم 
اراک بـــا عقد قراردادی رســـمی بـــه ملـــوان بندرانزلی 
پیوســـت تا دوران ســـربازی خود را در این تیم ســـپری 
کنـــد. اکبرپـــور ٢٢ســـاله ســـابقه حضـــور در تیم های 
مـــس رفســـنجان و پـــارس جنوبـــی جـــم و همچنین 
ســـابقه عضویت در تیم ملی امیدهای ایـــران را نیز در 
کارنامه دارد. این بازیکن اولین خرید تابســـتانی ملوان 

محســـوب می شود.

گزارش یک

محمد محمدی سدهی
خبر نگار

 استقلال و پرسپولیس در لیگ نخبگان 
کدام ورزشگاه را معرفی کردند

 فعلاً ورزشگاه آزادی
در روزهـــای گذشـــته صحبت هایی در خصـــوص میزبانی 
تیم های اســـتقلال و پرســـپولیس در لیگ نخبگان مطرح 
شـــد و براســـاس ادعـــای علی تارقلـــی زاده رئیـــس کمیته 
بین الملـــل فدراســـیون فوتبـــال ورزشـــگاه آزادی به آســـیا 
نمی رســـد. کشـــوری فرد در پاســـخ بـــه این ســـؤال که این 
دو تیم در کدام ورزشـــگاه میزبان رقبای آســـیایی خواهند 
بـــود، می گوید: »اســـتقلال و پرســـپولیس فعلاً ورزشـــگاه 
آزادی را به عنوان میزبانی در آســـیا معرفی کردند و درحال 
حاضر بحث جایگزینی برای ورزشـــگاه آزادی وجود ندارد.« 
لیـــگ نخبگان آســـیا ۲۵ مرداد قرعه کشـــی  خواهد شـــد و 
نماینـــدگان ایـــران از ۲۷ شـــهریور به مصـــاف رقبای خود 

رفت. خواهند 

۱5 ورزشگاه در دست تعمیر است

میزبانی کابوس فوتبال ایران

رفع ایرادات 
 ورزشگاه 

یادگار امام)ره(
 این ورزشگاه 

1۵ ایراد داشت 
و طبق اظهارات 

مدیران تراکتور 
هم اکنون آماده 

میزبانی لیگ برتر 
است. مهم ترین 

و اصلی ترین 
مشکل این 

ورزشگاه مسیر 
ورودی و خروجی 

بود که این ایراد 
برطرف شده 

است.«

استقلال و پرسپولیس، پیگیر تختی
سرپرست سازمان لیگ در خصوص 
در  پرسپولیس  و  استقلال  میزبانی 
»ورزشگاه  می گوید:  تختی  ورزشگاه 
تختی ۹۰درصد آماده میزبانی است و 
هم مدیرکل ورزش و جوانان استان 
تهران و هم سازمان لیگ بشدت پیگیر 
آماده سازی ورزشگاه تختی هستند. 
علاوه بر این باشگاه های پرسپولیس و 
استقلال هم پیگیر هستند تا ایرادهای 
این  در  شود.  برطرف  ورزشگاه  این 
ورزشگاه صندلی تماشاگران نصب و 
شماره گذاری شده و گیت های ورودی 
نصب  بزودی  هم  تماشاگران  برای 
خواهد شد و قطعاً این ورزشگاه میزبان 

لیگ برتر خواهد بود.«
  

تلاش شمالی ها برای رفع ایرادها
سرپرست سازمان لیگ در خصوص 
نساجی  و  ملوان  تیم های  میزبانی 
می گوید: »این دو تیم سفت و سخت 
تا  هستند  ی  ز رد سا ا ند ستا ا پیگیر 
ورزشگاه های  در  را  خود  بازی های 

سیروس قایقران و شهید وطنی برگزار 
کنند. با مسئولان این دو باشگاه دائماً 
سرعت  با  آنها  و  هستیم  تماس  در 
درحال رفع ایرادها هستند. مسئولان 
این دو تیم قول داده اند تا مشکلات 
کنند.  برطرف  را  ورزشگاه  دو  این 
ایجاد سرویس بهداشتی ویژه بانوان 

از  و مسیرهای جدید ورود و خروج 
جمله مشکلات ورزشگاه وطنی است.«

VAR شهیدسلیمانی آماده نصب
نی  با میز یط  شرا ص  خصو ر  د و  ا
گل گهر  و  رفسنجان  مس  تیم های 
می افزاید: »ورزشگاه شهدای صنعت 

مس  که  ست  ا هی  زشگا ر و مس 
رفسنجان در آنجا میزبانی خواهد کرد 
که البته این ورزشگاه ایرادات کوچکی 
دارد که مسئولان درحال برطرف کردن 
آن هستند. گل گهر هم مشکلی برای 
میزبانی ندارد، این تیم در ورزشگاه 
سردارسلیمانی میزبان خواهد بود.«

 اداره کل ورزش و جوانان 
خوزستان پیگیر نور غدیر

ی  تیم ها ضعیت  و ص  خصو ر  د و  ا
فولاد و استقلال خوزستان می افزاید: 
»فولاد آره نا در کل شرایط خوبی دارد 
و تنها ایراد این ورزشگاه چمن است 
بزودی برطرف خواهد  ایراد  این  که 
ن  با میز هم  یر  غد یوم  د ستا ا  . شد
استقلال خوزستان است که کارهای 
این ورزشگاه درحال انجام است. این 
ورزشگاه در بحث چمن و نور مشکلاتی 
دارد که اداره کل ورزش و جوانان استان 
خوزستان بشدت پیگیر رفع ایراد نور 
این ورزشگاه است. زمین چمن این 
ورزشگاه هم بزودی آماده می شود اما 
در صورتی که این ورزشگاه به لیگ برتر 
نرسد، آبی های خوزستانی در فولاد آره نا 
میزبان خواهند بود. نور غدیر باید از 

۳۰۰لوکس  به ۱۶۰۰ لوکس برسد.«
 

میزبانی خیبری ها در تختی یا لرآره نا
ه  زشگا ور ص  خصو ر  د ی فرد  کشور
شمس آذر قزوین، آلومینیوم اراک و 
خیبر خرم آباد بیان می کند: »ورزشگاه 
سردار آزادگان قزوین میزبان شمس آذر 
است که این ورزشگاه پیش از این ۴۰ 

ایراد داشت که اکثر این ایرادها برطرف 
شده است. آلومینیوم هم در ورزشگاه 
امام خمینی)ره( اراک میزبان خواهد 
بود که مسئولان درحال رفع ایرادات 
هستند و احتمالاً این ورزشگاه به لیگ 
برتر برسد. ورزشگاه تختی خرم آباد ۳۲ 
ایراد داشت که این ایرادها با همکاری 
اداره کل ورزش و جوانان و هیأت فوتبال 
استان لرستان برطرف شد. البته این 
تیم ورزشگاه لرآره نا را هم دارد و در یکی 
از این دو ورزشگاه میزبان خواهد بود.«

 
 کمک هیأت فوتبال تهران 

به تجهیز ورزشگاه پاس
این مسئول سازمان لیگ می گوید: 
در  هوادار  تیم  خانگی  »دیدارهای 
یا در  برتر  فصل بیست وچهارم لیگ 
ورزشگاه پاس قوامین و یا در ورزشگاه 
از  یکی  می شود.  برگزار  دستگردی 
پاس  ورزشگاه  ایرادهای  مهم ترین 
قوامین فراهم نبودن زیرساخت های 
ز  ا یکی   . ست ا ن  گرا شا تما حضور 
ایرادات به ورزشگاه دستگردی نور آن 
است که باید به ۱۶۰۰ لوکس نور برسد. 
هیأت فوتبال استان تهران درگیر تجهیز 

این دو ورزشگاه است.«

نتیجه نادیده گرفتن یک قانون جدید

 پنج باشگاه لیگ برتری از حضور در آسیا محروم می شوند

گاتزتا ایتالیا:
هواداران اینتر باید فارسی یاد بگیرند

ادامه درخشش طارمی در لباس اینتر
دبل مهدی مقابل لاس پالماس

روزنامـــه گاتزتـــا دلـــو اســـپورت در خصـــوص 
طارمی نوشـــت: »ایـــن بازیکن ایرانـــی دوباره 
ع بـــازی بـــود و در نیمه اول  قهرمـــان بلامناز
دو گل بـــه ثمر رســـاند. بـــازی با یک شـــاهکار 
از دی مارکـــو به پایان رســـید. هـــواداران اینتر 
باید بـــا زبان فارســـی آشـــنا شـــوند. در آنجا، 
»گل زدن« )بـــه ایتالیایـــی سِـــنیاره( بـــه ایـــن 
صـــورت گفتـــه می شـــود: »زد«. در ورزشـــگاه 
دینـــو مانوتزی چزنا کـــه پر از هـــواداران اینتر 
از تمامـــی ســـنین بـــود، طارمی در ســـومین 

حضور تابســـتانی خـــود در تیم اینتـــر، دو گل 
دیگر به ثمر رســـاند؛ ســـومین گل، شاهکاری 
از دی مارکـــو بود: »ضربه چیـــپ از فاصله ۲۵ 
متـــری.« در ادامه ایـــن گزارش آمده اســـت: 
»طارمـــی پـــس از دبـــل خـــود مقابـــل لوگانو، 
یـــک دبـــل دیگر بـــه ثبـــت رســـاند. پنجمین 
گل او در ســـه بازی. او اســـپانیایی ها را با یک 
پنالتـــی کـــه تخصص اوســـت )تنهـــا ۹ پنالتی 
از دســـت رفتـــه در ۶۳ ضربه پنالتـــی که او در 
طـــول کارنامـــه اش زده( و یک ضربه آســـان از 

داخـــل محوطه جریمه، 
شکســـت داد. طارمـــی بـــا 

بـــازی مؤثـــر و کارآمـــد، توجهـــات را 
به خـــود اختصـــاص داد. او توپ های کمی را 
لمـــس کرد، اما تقریباً هیچ کدام را از دســـت 
نـــداد و آنهایی که گل نشـــدند، یـــا به خاطر 
عدم هماهنگی یـــا پاس های عبوری بودند. 

اینزاگی در طول بازی هـــا تحت تأثیر او قرار 
گرفت: طارمـــی همیشـــه گل می زند و در 

ســـه بازی ایـــن کار را کرده اســـت.«

تیـم فوتبـال اینتـر شنبه شـب سـومین 
دیـدار پیش فصـل خـود را از سـاعت۲۱ 
ر  د نیا  سـپا ا س  لمـا لاس پا بـل  مقا
برگـزار  چزنـا  شـهر  اورگل  اسـتادیوم 
کـرد و در نهایـت ایـن دیدار بـا برتری ۳ 
بـر صفـر اینتر بـه پایـان رسـید. افعی ها 
ایـن دیـدار مقابـل تیم هـای  از  قبـل 
لوگانو و پرگولتسه با درخشش 
مهدی طارمـی به برتری 
ا  پیـــــــــــــد سـت  د
و  نـد  د بو ه  کـرد
لاس پالمـاس کـه 
فصل گذشـته را در 
رتبـه شـانزدهم لالیگا به پایان رسـاند 
بـه مراتب حریف قدرتمندتری نسـبت 
بـه ۲ دیـدار قبلـی افعی هـا بود.  سـتاره 
ایرانـی و جدیـد اینتـر کـه در دیدارهای 
قبلی ۳ گل و یک پاس گل را در کارنامه 
خود ثبت کرده بود و شـروعی طوفانی 
ایـن  در  داشـت  تیـم  ایـن  لبـاس  در 
دیـدار نیز از ابتدا بـا لباس جدید اینتر 

کـه منقـش بـه دو سـتاره بـه نشـانه ۲۰ 
قهرمانـی سـری آ بـه میـدان رفـت. 

طارمـی در ایـن دیـدار نیز به درخشـش 
خـود ادامـه داد. او در دقیقـه ۱۰ موفـق 
شـد یـک ضربـه پنالتـی را بـرای اینتـر از 
مدافـع حریـف بگیـرد و خـودش با یک 
ضربـه چیـپ بـه مرکـز دروازه، دینکـو 
لاس پالمـاس  سـنگربان  هـورکاس، 
 را فریـب داد و تـوپ را بـه گل تبدیـل 

کرد.
 ۳۷ نبـود، در دقیقـه  کار  پایـان  ایـن 
مهاجم ایرانی اینتر موفق شد روی یک 
کار تیمی زیبا گل دوم را به ثمر برساند. 
پاس رو به بیـرون هنریک میخیتاریان 
بـه  بازیکـن  ایـن  و  رسـید  طارمـی  بـه 
راحتـی بـا یـک ضربه بغـل پـا گل دوم را 

وارد دروازه لاس پالمـاس کـرد.
فدریکـو دیمارکـو در دقیقـه ۸۵ موفـق 
ثمـر  بـه  اینتـر  بـرای  را  شـد گل سـوم 
 ۸۷ برسـاند و طارمـی نیـز در دقیقـه 

جـای خـود را بـه کوئتـو داد.

تمجید ایتالیایی ها از درخشش طارمی
درخشش طارمی در دیدارهای دوستانه پیش فصل با واکنش برخی از سایت های ایتالیایی همراه بود. سایت فوتبال ایتالیا 
با اشاره به این موضوع نوشت: »ملی پوش ایرانی در اولین بازی خود مقابل لوگانو دو گل به ثمر رساند و در ادامه یک گل 
دیگر مقابل تیم پرگولتسه ثبت کرد و حالا تعداد گل هایش را با اینتر در دیدارهای دوستانه به ۵ گل رساند. او اکنون در کنار 
کاپیتان لائوتارو مارتینس وف مارکوس تورام ملی پوش فرانسوی  برای حضور در ترکیب ثابت اینتر رقابت خواهد کرد.« علاوه 
بر این، در مطبوعات ایتالیا  نیز هیجان زیادی نسبت به آمدن طارمی به اینتر وجود دارد و برخی از رسانه ها این بازیکن را با  

ادین ژکو و میروسلاو کلوزه مقایسه می کنند که هر دو قبلاً زیر نظر سیمونه اینزاگی کار کرده اند.

ـــرش بـ

 بعد از الزام کمیتـــه مجوز حرفه ای 
مبنی بـــر اینکه باشـــگاه ها ملزم به 
تیـــم داری در فوتبال زنان شـــدند؛ 
تاکنـــون ۹ تیم نامه رســـمی خود را 
تحویـــل ســـازمان لیـــگ داده اند و 
بـــرای این موضـــوع اعـــلام آمادگی 
کرده اند. پرســـپولیس، اســـتقلال، 
ذوب  آهـــن،  گل گهـــر،  تراکتـــور، 
فولاد، مس رفســـنجان، شمس  آذر 
و نســـاجی، ۹ باشـــگاهی هســـتند 
که بـــا اعـــلام رســـمی به ســـازمان 
لیـــگ فوتبـــال، تیـــم زنان خـــود را 
تشـــکیل خواهنـــد داد. بجـــز ایـــن 
۹ باشـــگاه، ســـپاهان و ملـــوان هم 
سال هاســـت کـــه در ســـطح اول 
فوتبـــال زنان حضور مســـتمر دارند 

و بدین ترتیب تعداد باشـــگاه هایی 
که هـــم در فوتبـــال زنـــان و هم در 
فوتبـــال مـــردان فعالیـــت خواهند 
داشـــت به عدد ۱۱ می رسد. اما پنج 
باشگاه دیگری که تاکنون واکنشی 
بـــه الـــزام کمیتـــه مجـــوز حرفه ای 
نداشـــته اند؛ احتمالاً شانسی برای 
آسیایی شـــدن خود قائل نیستند و 

لزومی برای دریافت مجوز حرفه ای 
 ، ک ا ر ا م  مینیـــو لو آ  ! نمی بیننـــد
اســـتقلال خوزســـتان، چادرملـــو، 
خیبـــر و هـــوادار، پنـــج باشـــگاهی 
هســـتند که تـــا ایـــن لحظـــه هیچ 
پاســـخی بـــه نامـــه ســـازمان لیگ 
نداده انـــد و به نظر می رســـد عزمی 
در خصوص تشـــکیل تیم زنان خود 

ندارند. اما نکتـــه حائز اهمیت این 
اســـت که مطابـــق ســـخنان زارعی 
بـــه عنـــوان رئیـــس کمیتـــه مجوز 
حرفـــه ای، هر باشـــگاهی در صورت 
کســـب ســـهمیه آســـیایی اگر تیم 
زنان نداشـــته باشـــد؛ امکان حضور 
در مسابقات لیگ قهرمانان آسیا را 

نخواهد داشـــت.

ســـهراب بختیـــاری زاده، بازیکن اســـبق تیم ملی 
فوتبـــال کشـــورمان در مـــورد پیـــش بینـــی اش از 
بیســـت و چهارمین دوره لیگ برتر گفت: »احتمالاً 
برخـــی اتفاقات فصل گذشـــته در لیـــگ آینده هم 
رخ خواهـــد داد مثل مدعـــی بـــودن ۵-۴ تیم و در 
فصل بعدی هم تیم های اســـتقلال، پرسپولیس، 
ســـپاهان اصفهـــان و تراکتـــور تبریـــز از شـــانس 
بیشـــتری برای قهرمانـــی برخـــوردار خواهند بود. 
برخی تیم ها مثل فولاد خوزســـتان و ذوب آهن هم 
با توجه به پتانســـیل باشـــگاهی که دارند می توانند 
جزو تیم های بالانشـــین جدول باشند. بخصوص 
فـــولاد که بـــا آمـــدن یحیـــی گل محمدی شـــرایط 

خوبی دارد البته کارش بســـیار ســـخت اســـت.« 
اســـتقلال،  مثـــل  »باشـــگاه هایی  ود:  افـــز او 
پرســـپولیس، ســـپاهان و تراکتور تبریـــز در نقل 
و انتقـــالات هـــم فعـــال و حرفـــه ای بودنـــد و بـــه 
نســـبت ســـایر باشـــگاه ها بازیکنـــان بیشـــتری را 
جـــذب کردند. خیلـــی اتفـــاق خوبی اســـت زیرا 
رقبـــای مـــا در آســـیا هزینه هـــای زیـــادی انجـــام 
می دهنـــد و در فوتبـــال کشـــورمان هـــم کارهای 
خوبی آغاز شـــده اســـت. در مراســـم قرعه کشی 
لیگ برتـــر آقای تـــاج حرف هـــای امیدوارکننده و 

خوبـــی زد؛ اینکه کمـــک داور ویدئویـــی می آید و 
ورزشـــگاه های ما مجهـــز خواهند شـــد اتفاق های 
خوبی اســـت که امیـــدوارم در فوتبال کشـــورمان 
هرچه زودتر اجرایی شـــود.« بختیاری زاده در مورد 
دســـتمزدهای میلیاردی برخی از فوتبالیســـت ها 
گفـــت: »نـــه فقـــط فوتبالیســـت ها کـــه همـــه 
ورزشـــکاران حرفـــه ای نباید دغدغه مالی داشـــته 
باشـــند امـــا درمـــورد مبالغ ســـنگینی کـــه برخی 
باشـــگاه ها به فوتبالیســـت ها پرداخـــت می کنند 
بایـــد بگویـــم بخشـــی از ایـــن مبالغ تحـــت تأثیر 
بـــازار نقـــل و انتقـــالات اســـت. گاهی باشـــگاه ها 
تحـــت فشـــار هـــواداران قـــرار می گیرنـــد و تحت 
تأثیر تبلیغات مجبـــور به پرداخت مبالغ هنگفتی 
می شـــوند کـــه در ایـــن بخـــش بایـــد بگویـــم یـــا 
مدیربرنامه هـــا خیلـــی خـــوب عمـــل می کنند یا 
مدیـــران باشـــگاه ها تحت فشـــار هـــواداران خود 
بـــرای جذب بازیکنـــان مد نظر آنها دســـت به هر 
اقدامـــی می زنند. امیـــدوارم بازیکنان به نســـبت 
پولی کـــه دریافـــت می کنند کیفیـــت فنی خوبی 
هـــم از خـــود نشـــان بدهنـــد و در همـــه زمینه ها 
حرفه ای تـــر و بـــا کیفیـــت فنـــی بهتـــری عملکرد 

داشـــته باشند.«

فوتبال بانوان

کمتـــر از ســـه هفته به آغاز مســـابقات لیگ برتر فوتبال باقی مانده و در این شـــرایط هواداران فوتبال در سراســـر ایران پیگیـــر وضعیت محل برگزاری 
تیم محبوب شـــان هســـتند. امســـال مســـابقات لیگ برتر در ورزشـــگاه های تختی، دســـتگردی یا پـــاس تهران، نقـــش جهان و فولادشـــهر اصفهان، 
ســـیروس قایقران انزلی، نســـاجی مازندران، امـــام خمینی)ره( اراک، فولادآره نا و غدیر خوزســـتان، شـــهدای صنعت مس و سردارســـلیمانی کرمان، 
ســـردارجنگل قزوین، لرآرنا لرســـتان، شـــهیدنصیری یزد و یادگار امـــام)ره( تبریز برگزار می شـــود؛ این درحالی اســـت که برخی از این ورزشـــگاه ها با 
توجه به استاندارد ســـازی ورزشـــگاه ها درحال آماده ســـازی هســـتند تا ایرادهایشـــان برطرف شود. بر همین اســـاس »ایران ورزشـــی« در گفت و گو با 

محمدرضا کشـــوری فرد بـــه آخرین وضعیت اســـتادیوم ها بـــرای میزبانی ها در لیگ برتـــر می پردازد.

نقش جهان مجهز شد
کشوری فرد در مورد وضعیت ورزشگاه ها 
در استان اصفهان بیان می کند: »این 
و  ن  جها نقش  ه  زشگا ور و  د ن  ستا ا
فولادشهر را دارد، نقش جهان ۶ مشکل 
داشت، مشکلاتی مثل جایگاه و پارکینگ 
خبرنگاران. این ورزشگاه یکی از بهترین 
کار  که  است  کشورمان  ورزشگاه های 
البته  است.  اتمام  حال  در  آن  تجهیز 
این ورزشگاه ایرادهای زیادی نداشت. 
فولادشهر هم مشکلاتی برای میزبانی دارد 
که این مشکلات تاکنون برطرف نشده 
است، در صورتی که ورزشگاه فولادشهر 
آماده نشود، ذوب آهن در نقش جهان 

میزبان خواهد بود.«

خانه به دوشی چادرملو
سرپرست سازمان لیگ در خصوص ورزشگاه شهیدنصیری یزد بیان می کند: »این ورزشگاه 
تنها ورزشگاهی است که ایرادات بسیاری دارد و به احتمال فراوان به لیگ برتر نمی رسد. شهید 
نصیری ایراداتی همچون چمن، اسکوربرد، گیت های ورودی تماشاگران، تفکیک ورودی های 
مجزا جهت ورود تیم ها و... دارد که رفع آنها زمان بر است. این تیم ورزشگاه شهدای شهر قدس 

را به عنوان ورزشگاه جایگزین معرفی کرد و احتمالاً در تهران میزبانی خواهد کرد.«

بختیاری زاده: کاش بازیکنان به اندازه 
دستمزدشان کیفیت فنی نشان بدهند
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 وعده پاداش میلیاردی حدادی
 به دونده های المپیکی

فدراســـیون دوومیدانـــی بـــرای صعـــود بـــه  فینـــال و 
مـــدال آوری دو دونـــده 100 متـــری در المپیـــک ۲۰۲۴ 

پاریـــس، پـــاداش میلیـــاردی تعییـــن کرد.
هیأت رئیســـه فدراســـیون دوومیدانی برای بالا بردن 
انگیـــزه حســـن تفتیان و فرزانـــه فصیحـــی، دو دونده 
ســـرعتی در المپیـــک 2024 پاریس، قـــول پاداش یک 
میلیـــاردی بـــرای صعود به فینـــال و 5 میلیـــاردی برای 
مدال داد. طبق تصویب هیأت رئیســـه فدراسیون هر 
دونده ای به فینال برســـد یک میلیارد پاداش می گیرد 
و مـــدال طلا، نقره و برنـــز هم به ترتیب پـــاداش 5، 3 
و2 میلیـــاردی می گیـــرد. تاکنون فقط یکبار احســـان 
حـــدادی در المپیک 2012 لندن به مدال نقره رســـیده 
و هیـــچ دونده ای در تاریخ دوومیدانـــی ایران به فینال 

المپیک نرســـیده است.

لیز خوردن خطرناک رکابزن امریکایی
بـــاران شـــنبه پاریـــس در پیســـت  بـــارش شـــدید   
زن،  رکابزنـــان  مســـابقه  موقـــع  دوچرخه ســـواری 
دوچرخه ســـوار امریکایی را زمین زد اما دارنده 3 مدال 
المپیـــک، باز هم مدال گرفت. به دلیل بارش شـــدید 
باران و خیس بـــودن زمین، کلویی دایجـــرت، دارنده 
3 مدال المپیـــک لیز خورد ولی خیلی زود به شـــرایط 
مســـابقه برگشـــت و با ادامه رکابزنی مدال برنز گرفت. 
دایجرت در ریو به نقره و در توکیو به برنز رســـید. او  در 

مســـابقات قهرمانی جهان 8 مـــدال طلا دارد.
 

 باران مسابقات اسکیت را 
به تعویق انداخت

 بارش شـــدید باران، مســـابقات اســـکیت مـــردان را به 
امـــروز موکـــول کـــرد. در حالی کـــه بارش شـــدید باران 
افتتاحیـــه المپیک پاریـــس 2024 را تحت الشـــعاع قرار 
داده بـــود، مســـابقات اســـکیت هم کـــه  طبـــق برنامه 
قـــرار بـــود شـــنبه آغـــاز شـــود بـــه امـــروز موکول شـــد. 
مســـابقات تنیس نیـــز در 10 زمیـــن کوچکتـــر  از  رولند 
گاروس برنامه ریـــزی شـــده بـــود ولی به دلیـــل بارندگی 
بـــه دو اســـتادیوم اصلی که هر دو ســـقف متحرک دارند 

منتقـــل و برگزار شـــد.

تصمیم جالب بازیکنان راگبی فرانسه
تماس تصویری با زیدان

بازیکنـــان تیـــم راگبـــی فرانســـه پـــس از پیروزی 
مقابـــل فیجی و کســـب مدال طـــلای المپیک، با 
زین الدیـــن زیدان تمـــاس گرفتند. ایـــن پیروزی 
اولین مـــدال طلای فرانســـه در المپیـــک پاریس 
۲۰۲۴ بـــود و تیـــم راگبـــی این کشـــور موفق شـــد 
فیجی را کـــه دو بـــار قهرمان المپیک شـــده بود، 
با نتیجه ۲۸بر7 شکســـت دهد. آنتوان دوپونت، 
یکـــی از بازیکنان برجســـته تیم فرانســـه، در این 
مســـابقه نقش کلیـــدی داشـــت و بـــا عملکردی 
عالی بـــه قهرمانی فرانســـه کمک کـــرد. دوپونت 
که بـــه عنوان یکـــی از بهتریـــن بازیکنـــان راگبی 
شـــناخته می شـــود، پس از این پیروزی بزرگ، در 
شـــبکه های اجتماعی خود تصویـــری از تماس با 
زیـــدان منتشـــر کـــرد و از او به عنوان یـــک الگو و 

الهام بخـــش یـــاد کرد.
این پیروزی برای فرانســـه بســـیار مهم بـــود، زیرا 
فیجی تـــا کنون در مســـابقات المپیک شکســـت 
نخـــورده بود و بـــا رکـــورد ۱۷ پیـــروزی متوالی وارد 
فینال شـــده بود. امـــا با ورود دوپونـــت به میدان 
در نیمـــه دوم، جریان بـــازی تغییر کرد و فرانســـه 
توانســـت با عملکردی خوب، فیجی را شکســـت 
دهد. آنهـــا بلافاصله پـــس از قهرمانـــی، با زیدان 
که یکی از نماد های کشـــور فرانســـه است تماس 
گرفتند و دقایقی با او صحبـــت کردند. زیدان نیز 
بـــا انتشـــار پیامـــی در شـــبکه های اجتماعی، این 
پیـــروزی را به تیـــم راگبی فرانســـه تبریک گفت و 

از عملکرد درخشـــان آنهـــا تقدیر کرد.

حمله فرانسوی ها به لبرون جیمز
نلســـون مونفـــور، خبرنـــگار فرانســـوی، به شـــدت از 
حضور ورزشـــکاران میلیـــاردر در المپیک ۲۰۲۴ پاریس 

انتقـــاد کرد.
مونفور شـــنبه شـــب به یک برنامه زنده در شبکه پنج 
فرانســـه دعوت شـــد و حرف های تنـــدی علیه بعضی 
از حاضـــران در ایـــن رقابت هـــا مطرح کـــرد. او در این 
برنامـــه به صراحت گفـــت: »من اصلاً طرفـــدار حضور 
این ورزشـــکاران میلیـــاردر نیســـتم که آمده انـــد تا در 

المپیک حضور داشـــته باشند.«
ایـــن خبرنگار ۷۱ ســـاله در ادامه با انتقـــاد از تیم ملی 
بسکتبال امریکا گفت: »اســـتفاده از کلمه تیم رویایی 
بـــرای این تیـــم بســـیار پرمدعا اســـت. باعث تأســـف 
اســـت که این تیـــم در دهکـــده المپیک حضـــور پیدا 

است.« نکرده 
تیـــم ملی بســـکتبال امریکا بین شـــهر لیـــل که محل 
برگـــزاری مســـابقات اســـت و شـــهر لووالوآ کـــه محل 
اقامت آنهاســـت در حال رفت و آمد اســـت. مونفور با 
اشـــاره به ایـــن موضوع اضافه کـــرد: »این ورزشـــکاران 
در واقـــع افـــرادی هســـتند کـــه تصمیـــم گرفته  اند در 
هتل های چهار یا پنج ســـتاره حضور داشـــته باشند.«

این اظهارات و انتقادها در حالی مطرح شـــده اســـت 
که تیـــم ملی بســـکتبال فرانســـه هـــم اقدام مشـــابه 
تیم ملـــی امریکا انجـــام داده و ســـرمربی ایـــن تیم از 
اینکـــه تیمـــش دور از دهکده مســـابقات اســـت ابراز 
رضایـــت کرده و مدعی شـــده که این کار بـــه آنها اجازه 
داده اســـت که بتوانند بـــه خوبی از امکانـــات تمرین 

اســـتفاده کنند.
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درخشش مجلل با صعود به یک چهارم نهایی
زوج تاریخ ساز در شانس مجدد

آینده نگری دبیر و نجات تیم های ملی کشتی
چه کسی به علی داودی فکر می کند؟

در  قایقـــران  دختـــران   / زمانـــی  فائـــزه 
دومیـــن روز رقابت هـــای روئینـــگ المپیک 
پاریـــس  آب هـــای  بـــه  را  قایق های شـــان 
انداختند. فاطمه مجلـــل، المپین روئینگ 
تکنفـــره ســـنگین وزن کـــه دیـــروز هـــم به 
آب زده بـــود، در جـــدول شـــانس مجـــدد 
خـــوش درخشـــید و به یـــک چهـــارم نهایی 
روئینـــگ تکنفره ســـنگین وزن صعـــود کرد. 
او قبل از ایـــن در مرحله مقدماتی در رقابت 
بـــا قایق هـــای اوگانـــدا، اســـپانیا، اســـترالیا، 
آفریقای جنوبی و نیکاراگوئه به عنوان قایق 
چهارم خـــط پایان را رد کرده بود و به مرحله 
شانس مجدد رســـید. پدیده قایقرانی ایران 
دیروز در رپه شـــارژ با قایق هایی از سنگاپور، 
ترکیه و الجزایر رقابت کـــرد که با عملکردی 
خوب و کنترل ســـرعتش در طول مســـافت 
مســـابقه با زمـــان ۷ دقیقـــه و ۵۶ ثانیه و ۴۸ 
صـــدم ثانیه به عنـــوان اولین قایـــق از خط 
پایـــان رد شـــد و پـــا بـــه مرحله یـــک چهارم 
نهایی روئینگ تکنفره سنگین وزن المپیک 
گذاشت. او امروز اســـتراحت می کند و فردا 
در روز ســـخت و ســـومین رقابتـــش در خط 
اســـتارت مرحله یـــک چهـــارم نهایـــی قرار 
می گیـــرد تا بـــا قایقرانـــان اتریـــش، برزیل، 

امریـــکا و بلغارســـتان رقابت کند.  
مأموریت جاور و نوروزی

زوج طلایی تاریخ ساز مهســـا جاور و زینب 

نـــوروزی هم کـــه بـــرای اولین بار ســـهمیه 
روئینگ دونفره سبک وزن را گرفته بودند، 
دیـــروز بـــه آب زدنـــد که بـــا توجه بـــه قرعه 
سخت شـــان رقابتی دشـــوار را پشـــت ســـر 
گذاشـــتند. مهســـا جاور و زینب نوروزی در 
مرحلـــه مقدماتی قایق دونفـــره با حریفان 
قدرتمنـــدی از امریکا، رومانی، پـــرو و ژاپن 
به رقابت پرداختند کـــه طبق پیش بینی ها 
کار ســـختی بـــرای صعود مســـتقیم به نیمه 
نهایی داشـــتند. آنها در حالی که تا اواسط 
مســـابقه پنجم بودنـــد، در آخریـــن دقایق 
ژاپنی ها را پشـــت ســـر گذاشـــتند و با زمان 
۷ دقیقـــه و ۳۵ ثانیـــه و ۹۷صـــدم ثانیـــه با 
چهارمـــی خط پایـــان را رد کردند و از صعود 
مســـتقیم بـــه نیمـــه نهایـــی جـــا ماندند و 
به شـــانس مجـــدد رفتنـــد. در ایـــن رقابت 
قایق هـــای رومانـــی و امریـــکا به عنـــوان دو 
قایـــق اول بـــه نیمـــه نهایـــی  A و B رفتند و 
بقیه قایق ها راهی شـــانس مجدد شدند تا 

همچنان مأموریت خود در پاریس را دنبال 
کننـــد. جـــاور و نـــوروزی امروز در شـــانس 
مجدد بـــه آب می زنند تا همچنان شـــانس 
خود را امتحان کننـــد. زینب نوروزی درباره 
رقابت دیروز گفـــت: »کار در المپیک واقعاً 
ســـنگین اســـت. قرعه ما هم ســـخت بود 
و خداراشـــکر توانســـتیم حداقـــل ژاپـــن را 
بگیریـــم، امیدواریـــم امـــروز در شـــانس 
مجـــدد عملکرد بهتری داشـــته باشـــیم.« 
مهســـا جاور امیدوار است امروز در شانس 
مجـــدد عملکـــرد بهتری داشـــته باشـــند: 
»خداراشـــکر مسابقه خوبی داشـــتیم. کلاً 
قایق دونفره ســـبک وزن جزو سخت ترین 
ماده هـــا اســـت و رقابـــت خیلی ســـنگین 
اســـت. در قرعه مـــان رومانـــی و امریـــکا 
خیلـــی قـــدر بودنـــد و فاصله داشـــتند. با 
این حال رقابت خوبی داشـــتیم و صدمان 
را گذاشـــتیم. امیدوارم امروز رکورد بهتری 

داشـــته باشیم.«

محســـن وظیفـــه/  چنـــد روزی بیشـــتر از 
حضـــور ورزشـــکاران در دهکـــده بازی هـــای 
المپیک نمی گذرد امـــا حالا صدای اعتراض 
تیم های ورزشـــی به وضعیـــت دهکده بلند 
شـــده اســـت . کاروان ورزشـــی ایـــران هم از 
اولیـــن کشـــورهایی بـــود کـــه بـــه وضعیت 
دهکـــده انتقاد کرد امـــا حـــالا کار به جایی 
رســـیده کـــه بعضی رســـانه ها اعـــلام کردند 
بـــه مشـــکلات  اعتـــراض  کره جنوبـــی در 
دهکـــده آنجـــا را تـــرک کـــرده  و بـــه دنبـــال 
هتل هســـتند. اولین نفری که از مشـــکلات 
دهکـــده انتقـــاد کـــرد کادرفنـــی تیـــم ملی 
تیرانـــدازی ایـــران بـــود اما حالا کشـــورهای 
مختلفی از جمله گرجستان، ژاپن، الجزایر، 
امریـــکا، کره جنوبی و چندین کشـــور دیگر 

هم به مشـــکلات دهکـــده معترض 
شده اند. مشـــکلات دهکده تنها 

کیفیـــت پاییـــن و کمبود 
غـــذا نیســـت و دیگـــر از 
شمارش خارج شـــده، از 

مشـــکل تهویه اتاق هـــا گرفته تا 
تختخـــواب و تغذیه.

آینده نگری علیرضا دبیر
هفتـــه گذشـــته خبـــری منتشـــر شـــد که 
فدراســـیون کشـــتی تصمیـــم گرفتـــه تیم 
ملی کشتی آزاد و فرنگی را در هتلی خارج 

از دهکـــده اســـکان دهد. ایـــن تصمیم در 
ورزش ایـــران برای اولین بار رخ می داد و به 
همین دلیـــل دوباره انتقـــادات از علیرضا 
دبیر و فدراســـیون کشتی شـــروع شد که 
چرا چنین تصمیمی را اتخاذ کرده اســـت. 
تصمیمی که علیرضا دبیـــر گرفت نزدیک 
به ۴۰۰ هزار دلار برای فدراســـیون کشـــتی 
هزینـــه داشـــت و با توجه بـــه اظهار نظری 
که دبیر در نشســـت خبری داشـــت تمام 
این مبلغ از محل درآمدهای فدراســـیون 
تأمیـــن شـــده اســـت. در ایـــن چنـــد روز 
خیلی هـــا بـــا نیـــش و کنایـــه حرف هایی 
زدند که قبـــل از این هـــم از دهان معاون 
ســـابق ورزش قهرمانی خارج شـــده بود؛ 
فدراســـیون لاکچری و از اینگونه انتقادات 
اما حالا با شـــروع بازی ها مشـــخص شد 

تـــا چه انـــدازه تصمیـــم علیرضـــا دبیر  

آینده نگرانـــه بـــوده و حتمـــاً می توانـــد در 
آرامـــش تیم تأثیرگذار باشـــد.

مشکل تالاخادزه، مشکل داودی
یکـــی از مـــواردی کـــه در بی کیفیت بودن 
دهکـــده خیلـــی به چشـــم آمد، مشـــکلی 
بود که برای لاشـــا تالاخادزه به وجود آمد. 
تالاخـــادزه که قهرمان پرآوازه دســـته فوق 
سنگین وزنه برداری است، روی تختخواب 
جا نشـــد و مسئولان دهکده مجبور شدند 
دو تخت را به هم بچســـبانند تـــا او بتواند 
روی تخـــت بخوابـــد. همیـــن مشـــکل به 
احتمـــال زیاد برای علـــی داودی هم پیش 
می آید اما الان کســـی هســـت کـــه به فکر 
علـــی داودی باشـــد؟ وزنه بـــردار دســـته 
فوق ســـنگین کشـــورمان احتمالاً 
روی تخـــت جا نمی شـــود و 
بایـــد از همین حالا فکری 
بـــه حـــال او کننـــد. اینکه 
فدراســـیون وزنه برداری منتظر 
بمانـــد و بعد از حضـــور در دهکده 
پیگیـــر ایـــن وضعیـــت باشـــد فقـــط برای 
داودی دردســـر بـــه وجـــود مـــی آورد. بهتر 
اســـت کـــه از همیـــن حـــالا با مســـئولان 
کمیته تماس گرفته و این مشـــکل را قبل 
از حضور تیم ملـــی وزنه برداری در دهکده 

کنند. رفع 

فاطمه امینی و شـــرمینه چهل امیرانی، دو 
تیرانـــداز ملی پـــوش تفنگ ایـــران به رغم 
رکوردشـــکنی با اختـــاف کم در حســـرت 
فینال تفنگ 10 متر بادی المپیک ماندند. 
دو تیرانـــداز جـــوان تفنگ که بـــرای اولین 
بـــار المپیـــک را تجربـــه می کننـــد، دیروز، 
درســـت یـــک روز بعـــد از ناکامـــی هانیـــه 

رســـتمیان ملی پـــوش تپانچـــه، در خـــط 
آتش تفنـــگ 10 متر قرار گرفتند. شـــرمینه 
چهل امیرانی بـــا اینکه تا قبـــل از راند آخر 
بیـــن 8 نفر اول بود اما برتـــری اش را حفظ 
نکـــرد و در پایان بـــا امتیاز 630 نفر 11 شـــد 
بـــا 1/4 امتیاز اختـــاف و فاطمه امینی هم 
با امتیـــاز 626.2، رتبه 26، امـــا هیچ کدام 

رنگ فینـــال را ندیدنـــد. تیراندازانی از کره 
جنوبـــی، نـــروژ، ســـوئیس، چیـــن، هند، 
قزاقســـتان، فرانسه و امریکا جواز صعود به 
فینال را کســـب کردند. تیرانداز کره ای هم 
با ثبـــت امتیاز 634/5 رکـــورد 10 متر تفنگ 
بادی را شکســـت . البته در این مسابقه دو 
تیرانـــداز جـــوان ایرانی برای تفنـــگ 10 متر 

بـــادی ایـــران رکوردشـــکنی کردنـــد. چهل 
امیرانی با ثبـــت امتیاز خـــوب ۶۳۰، رکورد 
ایـــران در تفنگ بـــادی بانـــوان در دو دوره 
گذشـــته و برگزاری مســـابقات بـــا ۶۰ تیر را 
بیـــش از ۵ نمره ارتقـــا داد. فاطمـــه امینی 
نیز با امتیاز 634/2 رکورد ادوار گذشـــته را 
۲ نمره بهبود داد. در المپیک توکیو فاطمه 

کـــرم زاده بـــا امتیـــاز 624/9 رده بیســـت و 
ســـوم و آرمینـــا صادقیان با امتیـــاز 626/6 
جایگاه ســـی ام را بـــه دســـت آورده بودند. 
بـــه ایـــن ترتیب شـــرمینه چهـــل امیرانی و 
فاطمـــه امینی بهتریـــن امتیاز بانـــوان در 
تفنگ بـــادی را برای ایـــران در ادوار حضور 
در المپیک با شـــلیک ۶۰ تیـــر ثبت کردند.

 بخت با دختران 
تیرانداز تفنگ یار نبود  
فینال دور از 
دسترس ایرانی ها

نیما و ندا خیلی زود با المپیک خداحافظی کردند
نوشاد عالمیان تنها بازمانده تنیس روی میز

یک ناکامی دیگر در کارنامه پاکدامن ثبت شد
حسرت تمام نشدنی کاپیتان ایران

نیمـــا عالمیـــان، ملی پـــوش تنیـــس 
روی میـــز، بعـــد از نـــدا شهســـواری با 
شکســـت مقابـــل نفـــر۳۲ رنکینـــگ 
جهـــان وداع زودهنگامـــی با المپیک 

پاریس داشـــت.
در مرحلـــه یـــک ســـی و دوم نهایـــی 
جـــدول انفـــرادی ایـــن رویـــداد نیما 
عالمیـــان با کائـــو از چین تایپه رقابت 
کـــرد و هر چند یـــک گیـــم گرفت اما 
چهـــار گیـــم را واگـــذار کـــرد و یک بر 
4 بازنـــده زمین را ترک کـــرد. او مانند 
المپیـــک توکیـــو در همان بـــازی اول 

شکســـت خـــورد و حذف شـــد.

 ندا شهسواری پرچمدار کاروان ایران 
نیـــز کـــه دور اول با قرعه اســـتراحت 
مواجـــه شـــده بود بـــا پریتیکا پـــاواده  
فرانســـوی میزبان المپیک مســـابقه 
کـــه همـــه ســـالن  و در حالـــی  داد 
ا  ر ش  نســـوی ا فرا رقیـــب  ا  یکصـــد
تشـــویق می کردنـــد 1-۴  باخـــت و بـــا 
ایـــن نتیجـــه از دور رقابت هـــا حذف 
شـــد. ندا شهســـواری، پینگ پنگ باز 
ملی پـــوش بعد از شکســـتش گفت: 
»حریفـــم رنک خوبـــی دارد و قهرمان 
اروپـــا بـــود امـــا می توانســـتم برنـــده 
ایـــن دیدار باشـــم. پیش از مســـابقه 
کمی اســـترس داشـــتم که بـــرای هر 
ورزشـــکار و مســـابقه ای طبیعی است 
امـــا بـــا ورودم به ســـالن و شـــرایطی 
که تماشـــاگران فرانســـوی بـــه وجود 

آوردند، استرســـم بیشـــتر شـــد.«
او اعتـــراف کـــرد می توانســـت برنده 
ایـــن بـــازی باشـــد: »در گیـــم ســـوم، 
امتیازاتی که از دســـت دادم، به خاطر 
اشـــتباهات خودم بـــود. در لحظات 
پایانـــی گیـــم چهـــارم هـــم همیـــن 
شـــرایط را داشـــتم. من این بازی را به 
اشـــتباهات خـــودم باختـــم. پیش از 

مســـابقه، فکر می کردم کـــه برای برد 
مقابل این حریف کار بســـیار دشواری 
دار م اما در اواســـط گیـــم دوم، دیدم 
که می توانم برنده باشـــم و شـــاید اگر 
کمـــی بر خـــودم مســـلط می شـــدم، 

نتیجه دیگـــری رقـــم می خورد.«
نـــدا شهســـواری که برای ســـومین بار 
المپیـــک را تجربه کرده، ۱۲ ســـال در 
اوج بـــودن را کار ســـختی می دانـــد: 
»گفتـــن عدد ۱۲شـــاید راحت باشـــد 
اما ســـختی های زیادی در این مســـیر 
کشـــیده ام تـــا بتوانم خـــودم را حفظ 
کنم و ایـــن بـــار ســـومین المپیکم را 
تجربـــه می کنـــم. امیـــدوارم دختران 
دیگـــر تنیـــس روی میز هـــم بتوانند 
ســـهمیه بگیرند و بارها حضور در این 

رویداد را تجربـــه کنند.«
نوشـــاد عالمیـــان کـــه بـــا شکســـت 
بازیکـــن نیجریـــه ای بـــه مرحلـــه یک 
کـــرده،  صعـــود  نهایـــی  شـــانزدهم 
چهارشـــنبه ســـاعت 11 با برنـــده بازی 
بلژیک - ژاپـــن روبه رو می شـــود. او با 
صعودش بـــه مرحله یک شـــانزدهم 
همـــه را بـــه درخشـــش در المپیـــک 

امیـــدوار کرده اســـت.

مهـــری رنجبر/ انـــگار المپیـــک و دوئل در 
آن با علی پاکدامن بدجور ســـر ناسازگاری 
دارد. آن از مســـابقه انفرادی المپیک 2020 
توکیو و این هـــم از المپیک 2024 پاریس. 
دو المپیکی که برای کاپیتان پاکدامن جز 
قرعـــه ســـخت، ناکامی و حســـرت چیزی 
نداشـــت. او در توکیو با شاتماری قهرمان 
2017 و نایب قهرمان 2019 جهان مسابقه 
داد و در پاریـــس هـــم با یوشـــیدا کاپیتان 
تیـــم ملی ژاپـــن و اوه ســـانگوک کـــره ای. 
کاپیتان تیم ملی ســـابر از شمشـــیربازانی 

باخـــت که قهرمان المپیک شـــدند.
 اصـــلاً انگار سرنوشـــت پاکدامـــن با قرعه 

ســـخت گره خورده اســـت. او که خودش 
را بـــرای پاریـــس آمـــاده کرده بـــود و حتی 
6 مـــاه ســـرکردن بدون مربـــی هم باعث 

نشـــد یک لحظه از تمریـــن بزند.
پاکدامـــن کـــه بـــا از دســـت رفتـــن مدال 
المپیک توکیو گفته بـــود: »همه زندگی ام 
را باختـــم.« می خواســـت در پاریـــس بـــا 
مـــدال و خاطـــره خوش همـــه تلخی ها را 
پاک کنـــد اما نشـــد. این بار هـــم بخت با 
او یـــار نبـــود. او بعد از محمـــد فتوحی که 
خیلـــی زود و با باخت مقابل شمشـــیرباز 
مکزیکـــی از مســـابقه کنار رفـــت، دومین 
ایرانـــی بـــود که روی پیســـت رفـــت. او به 
یوشـــیدا کاپیتـــان تیـــم ملـــی ژاپـــن رحم 
نکرد. حتـــی وقتی در امتیاز 9-9 مســـاوی 
شـــد، بـــه خـــودش نهیـــب زد: »علـــی تو 
نیامدی اینجا که تســـلیم شـــوی.« نهیبی 
که به او انرژی داد و برنده دوئل نفســـگیر 
شـــد با نتیجه 11-15. او با صعود به مرحله  
یک هشـــتم نهایی جدول انفرادی دوئل 
ســـخت تری داشـــت. مقابل اوه سانگوک 
کـــره ای نفـــر چهـــارم رنکینـــگ جهـــان. 
تلاش زیـــادی کـــرد اما نشـــد که بشـــود. 
او زورش بـــه اوه نرســـید و بـــا نتیجه10-15 
باخت. باختـــی که پرونده شمشـــیربازی 

ایـــران را در انفـــرادی المپیک بســـت. در 
حالی کـــه خیلی ها روی مدالش حســـاب 
کـــرده بودند تـــا حدی که مناف هاشـــمی 
دبیـــرکل کمیتـــه ملـــی المپیـــک گفـــت: 
»در شمشـــیربازی توقـــع اتفاقـــات بهتری 

داشـــتیم اما متأســـفانه نشد.«
پیمـــان فخـــری، ســـرمربی تیـــم ملـــی 
شمشـــیربازی هم با ناراحتی تنها از قرعه 
بد شـــاگردش گفت: »علی خیلـــی آماده 
بود امـــا بدترین قرعه را خـــورد. آن طرف 
جـــدول تونـــس، چیـــن و مصـــر و هر چه 
قهرمـــان بـــود هم ایـــن طـــرف. نمی دانم 
قســـمت بـــود. دیگـــر اوه، اوه هســـت، 
همانطور کـــه ژیلاگـــی المپیک های قبلی 
همـــان ژیلاگی اســـت. علـــی در المپیک 
توکیو هم بـــه قهرمان خـــورد و اینجا هم. 
یـــک روز عجیـــب و غریبی بـــود. بدترین 
شـــانس ممکـــن در اوج آمادگـــی اش این 
اتفاق افتـــاد. اجازه بدهید برای مســـابقه 

تیمی تمرکـــز کنیم.«
 به طـــور حتم پیمـــان فخری دیـــروز را به 
شـــاگردانش اســـتراحت داده تـــا ریکاوری 
ذهنی کنند و با تمریـــن امروز و فردا برای 
مسابقه تیمی آماده شـــوند که چهارشنبه 

10 مردادماه برگزار می شـــود.

الفتی ؛ شگفتی ساز کاروان ایران

پرچمدار به فینال رسید
ژیمناست 

محبوب 
کشورمان در 

رویارویی با 
غول آخر هر 

چند استرس 
داشت ولی 

پرش هایش 
را انجام داد 

و لحظات 
پراسترسی 

را برای اعلام 
نتایج پشت 
سر گذاشت

مهدى الفتـــى بعد از یـــک نمایش 
قابـــل قبول  بـــا صعـــود بـــه فینال 
پرش خـــرک المپیـــک ۲۰۲۴ همه 

را شـــگفت زده کرد. شگفتی سازی 
که نامش را در تاریخ ژیمناســـتیک 
ایـــران مانـــدگار کـــرد. آن هـــم بـــه 
عنـــوان اولیـــن ژیمناســـت ایرانـــی 
حاضـــر در فینال المپیـــک. مرحله 
ش  پـــر ت  بقا مســـا تـــی  ما مقد
خـــرک رشـــته ژیمناســـتیک هنری 

رقابت هـــای  دوره  سی وســـومین 
المپیـــک ۲۰۲۴ پاریس، در ســـالن 
برســـی آره نا برگزار شـــد و الفتی در 
رقابـــت  با ۱۸ ژیمناســـت در مرحله 
مقدماتـــی دو پرش موفق داشـــت 
 14.۶۶۶ نخســـت  پـــرش  از  کـــه 
امتیازگرفـــت و در پـــرش دوم نیـــز 

بـــه امتیـــاز 14.۵۰۰ امتیاز رســـید تا 
بـــا میانگیـــن امتیـــاز 14.583 در 
پایـــان مســـابقات با شایســـتگی با 
هشـــتمی، همـــراه ژیمناســـت  های 
٢ ورزشـــکار  اوکرایـــن و بریتانیـــا، 
و  چـــک  ی  جمهـــور  ، ســـی ا و کر
ارمنســـتان پـــا به فینال گذاشـــت. 

آن هم در اولیـــن تجربه المپیکش.
یـــک ســـال گذشـــته بـــرای مهـــدی 
الفتـــی رویایـــی بـــوده اســـت؛ او ۷ 
۱۴۰۲اولیـــن مـــدال تاریخـــی  مهـــر 
ی  ی هـــا ز با ر  د ا  ر ســـتیک  یمنا ژ
آســـیایی هانگژو آن هـــم از نوع نقره 
بـــرای ایران کســـب کرد و ســـپس با 
قرار گرفتـــن در رده دوم مســـابقات 
انتخابی با ۶۲ امتیاز، در ۲۴ سالگی 
بـــه المپیـــک پاریـــس راه پیـــدا کرد. 
حـــالا هـــم در پاریس بـــا پرچمداری 
کاروان ورزشـــی ایران در افتتاحیه و  
شگفتی ســـازی بـــا حضـــور در فینال 
بزرگتریـــن رویـــداد ورزشـــی جهان، 

زمان رویایـــی اش ادامـــه دارد.  

رویارویی با غول آخر
ژیمناســـت محبـــوب کشـــورمان در 
رویارویـــی بـــا غـــول آخـــر هـــر چند 
اســـترس داشـــت ولی پرش هایش 
را انجـــام داد و لحظات پراسترســـی 
را بـــرای اعـــلام نتایـــج پشـــت ســـر 
گذاشـــت. او هر چند انتظـــار نتایج 
بهتری داشـــت: »پرش هـــای خوبی 
زدم اما همانطور کـــه مربی ام گفت 
ناداوری شـــد و ســـختگیرانه حساب 
کردنـــد. پرش هـــای خوبی داشـــتم 

امـــا خیلی کـــم نمـــره دادند.«
مهـــدی الفتی در خصوص حســـش 
از تجربـــه المپیک نیـــز گفت: »واقعاً 
حس خوبی بـــود تاکنون این حس 

را تجربـــه نکرده بودم.«
اجـــرای  و  از ســـاعت ها  بعـــد  امـــا 
نمایش 22 ژیمناست دیگر در پرش 
خرک بالاخـــره نـــام فینالیســـت ها 
اعلام شد تا ژیمناســـت ایرانی فریاد 
بزند خداراشـــکر. او بـــه آغوش رضا 
خیرخـــواه، مربـــی اش پرید و گفت: 
»خداراشـــکر که در پایان مسابقات 
مقدماتـــی بـــه عنـــوان نفر هشـــتم 
به فینـــال رســـیدم. بـــرای اولین بار 
اســـت که یـــک ژیمناســـت ایرانی به 
فینـــال المپیـــک می رســـد. خیلـــی 
از همـــه دوســـتانم،  خوشـــحالم و 
پـــدر و مادرم، فدراســـیون، مربی ام 
خیرخـــواه و همســـرش، درگاهـــی و 
جامعه ژیمناســـتیک که پشـــت من 

بودنـــد، تشـــکر می کنم.«
پســـر  ســـرمربی  خیرخـــواه،  رضـــا 
ز  ا بعـــد  هـــم  نـــی  یرا ا تاریخ ســـاز 
فینالیست شدن شـــاگردش گفت: 
»خیلی خوشـــحالم که زحمات او به 
نتیجه رسید. از ابتدا هم گفته بودم 
رســـیدن ما به المپیک خودش یک 
کار بزرگـــی بود چه برســـد بـــه اینکه 
حـــالا مهدی فینالیســـت هم شـــده 
اســـت. امیدوارم او در فینال بتواند 
اســـترس روز اول را کنتـــرل کنـــد 
را انجـــام  و بهتریـــن پرش هایـــش 

» . هد د
فینال این وســـیله یکشنبه ۱۴ مرداد 

در ســـاعت ۱۷:۵۵ انجام می شود.

عکس: جاوید نیک پور

پریسا غفاری
روزنامه نگار
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ساوت گیت کارشناس تلویزیونی شد
گرت ساوت گیت پس از کناره گیری از هدایت تیم ملی 
انگلیس قرار است به عنوان کارشناس به برنامه معروف 
Match of the Day اضافه شود. ساوت گیت در سال 

۲۰۱۶ هدایت تیم ملی انگلیس را بر عهده گرفت و در 
طول مدت حضورش روی نیمکت این تیم موفق شد آنها 
را به نیمه نهایی رقابت های جام جهانی و همچنین دو 
عنوان نایب قهرمانی در رقابت های جام ملت های اروپا 
در سال های ۲۰۲۰ و ۲۰۲۴ برساند. این مربی انگلیسی 
پس از قبول دومین شکست متوالی در دیدار فینال 
رقابت های یورو برابر تیم ملی اسپانیا که با انتقادهای 
بسیار زیادی از او و عملکرد تیمش همراه بود تصمیم 
گرفت که از هدایت این تیم کناره گیری کند و به دوران 
هشت ساله حضورش روی نیمکت سه شیرها خاتمه 
دهد. حالا روزنامه انگلیسی دیلی میل خبر داده است 
که ساوت گیت کار بعدی اش را از همین حالا انتخاب 
کرده و با شبکه بی بی سی برای حضور در برنامه معروف 
این شبکه به نام Match of the Day به توافق رسیده 
است. این در حالی است که پیش از این گفته شده بود 
که شبکه آی تی وی هم در تلاش است تا این مربی سابق 

تیم ملی انگلیس را برای همکاری متقاعد کند.

خ خط حمله، پاشنه آشیل شیاطین سر
احیای یونایتد با فان نیستلروی

رود فان نیستلـــــــروی شنبه مدیریت تمریـــــــــــــــن 
منچستریونایتد را بر عهده داشت و به نظر می رسد 
قرار است نگاه هجومی تیم را تغییر دهد. این هلندی 
که یکی از بهترین تمام کننده های تاریخ لیگ برتر به 
حساب می آید، تصمیم گرفته به اولدترافورد برگردد 
سابقش  تیم  به  هاخ  تن  اریک  دستیار  عنوان  به  و 
کمک کند. مربی سابق پی اس وی به طور خاص روی 
عملکرد بازیکنان یونایتد در یک سوم دفاعی رقبا کار 
می کند و قرار است از وینگرها کار بیشتری بکشد. فان 
نیستلروی آشکارا به دنبال استفاده بهتر از بازیکنان 
کناری است و روی مزایای کشاندن بازی به محوطه 
از  گارناچو یکی  آلخاندرو  تأکید دارد.  جریمه حریف 
استعدادهای طراز اول یونایتد است که در کناره ها 
بازی می کند. راسموس هویلان هم در فصل قبل ثابت 
کرد اگر در محوطه جریمه توپ گیرش بیاید، خطرناک 
است و این شاید ضعف های هجومی یونایتد را برطرف 
خ در فصل قبل 57 گل زدند و به  کند. شیاطین سر
طور مشترک بدترین خط حمله را در میان تیم های 
نیمه بالای جدول به دست آوردند. آنها با بهترین خط 
حمله لیگ 39 گل فاصله داشتند و این به خاطر آن بود 
که برخی از ستاره های هجومی تیم انتظارات را برآورده 
از  از آنها بود که بعد  نکردند. مارکوس رشفورد یکی 
بهترین فصل دوران حرفه ای اش به این وضعیت افتاد. 
تن هاخ امیدوار است مهاجم هموطنش که در پنج 
بازی در منچستریونایتد ۱5۰ گل زد، بتواند به او کمک 
کند تا فرمش را پیدا کند. تن هاخ گفت: »برای همین 
او اینجاست البته نه فقط برای مهاجمان، توانایی اش 
بیش از این است اما رشفورد می تواند خودش را ثابت 
کند. وقتی در سن کمتری بوده گل های خیلی بیشتری 
زده بنابراین می تواند. مطمئنم می تواند مثل دو سال 
قبل شود.« یونایتد جاشوا زیرکزی را به خدمت گرفته 
تا گزینه های هجومی بیشتری در اختیارش باشد. این 
بازیکن هلندی در تور پیش فصل در لس آنجلس تیم 
را همراهی نمی کند چون تا نیمه نهایی یورو ۲۰۲۴ همراه 
تیم کشورش بوده و تعطیلات بیشتری دارد. احتمالاً یک 
هفته قبل از بازی سوپرجام انگلیس برابر منچسترسیتی 

در ۲۰ مرداد خود را به کارینگتون معرفی کند.

لیورپـــول بامـــداد شـــنبه نخســـتین 
مســـابقه پیـــش فصـــل خـــود را در 
پیتزبـــورو در پنســـیلوانیا برگـــزار کرد 
و با یـــک گل رئال بتیس را شکســـت 
داد. آرنـــه اســـلوت بـــرای ایـــن بـــازی 
را  تیمـــش  ســـتاره های  از  خیلـــی 
نداشـــت کـــه در مراحل پایانـــی یورو 
۲۰۲۴ و کوپـــا امریـــکا حاضـــر بودنـــد 
امـــا تنها ســـه هفتـــه تا شـــروع فصل 
جدیـــد لیـــگ برتر بـــا بـــازی در زمین 
ایپســـویچ باقـــی مانـــده و بایـــد دید 
فصل بعدی داســـتان لیورپول چطور 

مـــی رود. پیش 
 

تاکتیک های جدید
هواداران لیورپول هشت و نیم فصل 
با »فوتبال هوی متـــال« یورگن کلوپ 
خو گرفتند که اســـاس آن را ســـرعت 
بـــا پرســـینگ و ضدحملـــه  همـــراه 
تشـــکیل مـــی داد. فلســـفه اســـلوت 
کمی متفاوت اســـت هر چنـــد هر دو 
مربی بیشـــتر از دو چینـــش 3-3-۴ و 
۱-3-۲-۴ بهره می برند. مربی هلندی 
هـــم پرس از بالا را در دســـتور کار قرار 
می دهـــد اما کنترل شـــده تر از کلوپ 
بـــازی می کنـــد. بنابرایـــن بـــه جـــای 
تبدیـــل حملـــه بـــه دفـــاع در اولین 
فرصـــت، منتظر تلاش تیم اســـلوت 
برای حفـــظ توپ باشـــید، مالکیت و 
صبـــر دو ویژگی کلیدی تیم اســـلوت 

. ست ا
 

انتظار تابستانی
لیورپـــول تنهـــا تیـــم لیـــگ برتـــری 
اســـت کـــه تـــا الان بازیکنـــی نخریده 

امـــا تـــا قبـــل از پایـــان فرصـــت نقل 
وانتقـــالات تابســـتانی در 9 شـــهریور 
ایـــن رویـــه تغییـــر می کند. اســـلوت 
گفتـــه نخریـــدن بازیکن بـــه دو دلیل 
اســـت: »اول اینکـــه می خواهم تیم را 
ارزیابـــی کنم و به دلیـــل اینکه خیلی 
از بازیکنـــان را نـــدارم، کار ســـختی 
اســـت. دوم اینکه وقتـــی تیم خیلی 
خوبـــی را تحویل می گیرید، ســـخت 
می توانید بازیکنانـــی در همان اندازه 
یا حتی بالاتر پیـــدا کنید. باید منتظر 

» . نیم بما
 

جدایی احتمالی
در حالـــی کـــه اســـلوت گفتـــه از تیم 
فعلـــی اش خیلـــی راضـــی اســـت اما 
معلوم نیســـت کدام یک از بازیکنان 
اصلی تیم می ماننـــد. محمد صلاح، 
ویرجیل فان دایک و ترنت الکساندر 
آرنولد یک فصل دیگر بیشـــتر قرارداد 
ندارند و این یعنـــی وضعیت لیورپول 
شـــکننده اســـت اگرایـــن ســـه نفـــر 
قراردادشـــان را تمدیـــد نکننـــد. این 
هم محتمل اســـت کـــه حداقل یکی 
از این ســـه نفر در همین تابســـتان با 
پیشـــنهاد خوبـــی از تیم جدا شـــود. 
احتمـــال رفتـــن فـــان دایک بیشـــتر 
اســـت، صلاح که پاس تنهـــا گل بازی 
را به دومینیک سوبوســـلای داد، مورد 
توجه باشـــگاه های عربستان سعودی 
و امریکا قرار گرفته، الکســـاندر آرنولد 
هـــم در رادار رئـــال مادریـــد اســـت. 
شـــایعات انتقـــال بـــا شـــام خـــوردن 
آرنولد با جـــود بلینگام تقویت شـــد.

 
احیای دوران فوتبال

کلـــوپ خیلـــی محبـــوب بـــود، هـــم 
در میـــان هـــواداران و هـــم بیشـــتر 
بازیکنـــان امـــا راضـــی نگـــه داشـــتن 
همـــه غیرممکـــن اســـت و بعضی ها 
کـــه در زمـــان او بـــازی نمی کردند، از 
رفتنـــش خوشـــحال شـــدند. شـــاید 

یکـــی از آنها کورتیس جونز باشـــد که 
فصـــل قبل تنهـــا ۱۴ بـــازی در ترکیب 
اصلـــی لیورپـــول در لیـــگ برتـــر بود. 
او بـــه مربـــی آلمانـــی احتـــرام زیادی 
گذشـــته  هفتـــه  امـــا  می گذاشـــت 
گفت آمدن اســـلوت می تواند دوران 
فوتبالـــش در لیورپـــول را احیـــا کند 
آن هـــم نـــه فقـــط بـــا افزایـــش زمان 
بازی: »آرنه فوق العاده اســـت. سبک 
بـــازی اش، با ما و تیم منطبق اســـت، 
برنامه مشـــخصی دارد، کامـــلاً درگیر 

تمرین می شـــود و بـــه جزئیات توجه 
بیشـــتری دارد. با او کنترل بیشـــتری 
داریـــم و برای حمله عجلـــه نداریم.«

ایـــن بازیکـــن در دیـــدار بـــا بتیـــس 
جـــای  و  شـــد  مصدومیـــت  دچـــار 
خود را به تـــروی نیونی ۱7 ســـاله داد 
کـــه چشـــمگیر بـــازی کـــرد. یکـــی از 
مشـــکلات جونز در تیم اول لیورپول، 
اســـت  کوچکـــی  مصدومیت هـــای 
کـــه برایـــش پیـــش می آیـــد و اجـــازه 

نمی دهـــد اوج بگیـــرد.

 
 فرصت به جوانان

فعـــلاً اســـلوت چـــاره ای جـــز فرصت 
دادن بـــه جوانان ندارد، بـــرای بازی با 
بتیس، الکساندر آرنولد، فان دایک، 
دیوگو ژوتا، جو گومـــز، کودی خاکپو، 
رایـــان گراونبـــرخ و ابراهیما کوناته به 
خاطـــر بـــازی در مراحل پایانـــی یورو 
حاضـــر نبودنـــد. دارویـــن نونیـــس، 
آلیســـون بکر، الکسیس مک آلیستر 
و لوییس دیاس هم هنـــوز از بازی در 

کوپا امریکا به باشـــگاه برنگشـــته اند. 
بـــن دوک،  در غیـــاب آنهـــا امثـــال 
ویتســـلاو یاروش، جیمز مـــک کانل، 
لوک چمبرز، مارســـلو پیتالوگا، کایده 
گـــوردون و اوون بـــک فرصـــت بازی 
پیـــدا کردنـــد، اســـلوت از ۲3 بازیکن 
در این دیدار اســـتفاده کـــرد. یاروش 
دروازه بان ســـوم تیم اســـت کـــه اگر 
کائومیـــن کلهـــر بـــه دنبـــال بـــازی در 
ترکیب ثابت تیم دیگـــری از لیورپول 

جدا شـــود، شـــماره ۲ می شود.

تیم آرنه اسلوت با کلوپ تفاوت های زیادی دارد

داستان لیورپول جدید
در حالی 

که اسلوت 
گفته از تیم 

فعلی اش 
خیلی 

راضی است 
اما معلوم 

نیست 
کدام یک 

از بازیکنان 
اصلی تیم 

می مانند

گزارش یک

سیدعلی بلندنظر
خبرنگار

ستاره جوان و پرشور برزیلی به هواداران معرفی شد

اندریک، شماره 9 مدرن
چهره آشنای تیم پپ در فصل جدید

ثبات؛ کلید موفقیت سیتی
اندریک به هواداران رئال مادرید معرفی 
شد، او معارفه پرشور و احساسی داشت، 
نتوانست جلوی اشک هایش را بگیرد و 
گفت به رویای کودکی اش رسیده و اینکه 
تا آخر دوران بازی اش در رئال مادرید 
می ماند. بعد از کیلیان امباپه، سانتیاگو 
برنابئو شاهد یک مراسم باشکوه دیگر 
بود و از این مهم تر، یک لایه دیگر به 
عمق خط حمله درخشان رئال اضافه 
می شود اما او قرار است کجای تیم کارلو 
آنچلوتی قرار بگیرد؟ اندریک مهاجم 
سنتی  نوک  مهاجم  نه  اما  است  نوک 
شماره 9، از آنها که در محوطه جریمه 
زندگی می کنند و مدافعان میانی حریف 
را مشغول می کنند. در واقع خیلی از 
این دور است. او یک شماره 9 مدرن 
با کنترل توپ عالی و جنب و  است، 
جوش زیاد و البته مهارت در استفاده 
کردن از فضای به وجود آمده. در واقع 
نقطه قوت او حمله است وقتی مقابلش 
بسیار  سرعت  او  باشد.  داشته  فضا 
بالایی دارد و در جا گذاشتن مدافعان با 
استفاده از توپ های بلند و کورس های 
سرعتی خیره کننده است. وقتی کمی از 
محوطه جریمه فاصله می گیرد و با آزادی 
حرکت می کند، می درخشد بدون اینکه 
بتوان به او مهاجم دوم گفت. انتظار 

می رود در رئال مادرید هم مهاجم نوک 
باشد. در میان مدت، امید می رود که 
این پست را برای خود کند اما در کوتاه 
وی  ر که  است  اجتناب ناپذیر  مدت 
هجومی  پست های  بنشیند.  نیمکت 
وینیسیوس   ، په مبا ا توسط  حتمالاً  ا
جونیور و رودریگو اشغال می شود )در 
چینش احتمالی 3-3-۴( یا بلینگام اگر 
به سیستم لوزی رو بیاورند و به حمایت 
مهاجم انگلیسی نیاز داشته باشند اما 
اندریک می آید تا مهاجم اصلی باشد، 
اگرچه سابقه بازی به عنوان وینگر را 
پست  همین  در  هم  باز  شاید  و  دارد 

به کار گرفته شود اما برنامه اصلی این 
نخواهد بود. او چپ پا است و نسبتاً 
سانتیمتر   ۱73 با  دارد  کوچکی  جثه 
قد. او به درد بازی هوایی نمی خورد اما 
روی زمین مهارت فوق العاده ای دارد. او 
سرمایه باارزشی است برای تیم هایی 
که مهاجمی با توانایی کارهای ترکیبی، 
راحت در کار با توپ و پرتلاش برای پس 
گرفتن آن می خواهند. اندریک با رکورد 
۲۱ گل در 8۲ بازی یعنی یک گل در هر 
از برزیل آمده است، این  ۲۱9 دقیقه 
آمار قابل توجه می شود وقتی بدانید 
فقط یک هفته از ۱8 سالگی او می گذرد.

طبق گزارش رسانه های معتبر خبری، 
د  لاتحا ا با  سیتی  منچستر ه  شگا با
عربستان برای انتقال ادرسون مورائس 
به توافق نرسید و این دروازه بان برزیلی 
با وجود توافق شخصی، در این فصل نیز 
به عنوان نفر اول خط دروازه سیتی در 
لیگ برتر انگلیس می ماند. همچنین 
با  رقابت  از  پیش  خبری  نشست  در 
سلتیک، پپ گواردیولا روی حضور کوین 
دی بروینه در ترکیب تیمش برای فصل 
۲۰۲5-۲۰۲۴ تأکید کرد تا مشخص شود 
منچسترسیتی، فعالیت زیادی در پنجره 
نقل و انتقالات تابستانی ندارد و این تیم 
با همان چهره آشنای همیشگی فصل 
جدید رقابت های فوتبالی در اروپا را آغاز 
می کند. یکی از عوامل اصلی موفقیت 
بی شک   ، خیر ا ی  ل ها سا ر  د سیتی 
است.  بوده  ترکیب  در  ثبات  همین 
بین  رست  د تعامل  نتیجه  که  ثباتی 
کادر فنی و تیم مدیریتی قوی باشگاه 
منچسترسیتی است و باعث شده در 
فصول گذشته، سیتیزن ها کامل ترین 
ترکیب را بین تیم های مدعی لیگ برتر 
انگلیس داشته باشند. لیگی که با توجه 
به برنامه فرسایشی اش، باید ترکیب 
در  چه  باکیفیت  بازیکنان  ز  ا کاملی 
زمین و چه روی نیمکت داشت و همین 

امتیاز، سیتی را در مقاطع پرفشار فصل 
از سایر مدعیان لیگ متمایز می کند. در 
تابستان گذشته، فروش لاپورت، محرز، 
پالمر و گوندوغان، با خرید گواردیول، 
دوکو، نونس و کواچیچ  جبران شد تا 
مشخص شود مدیریت سیتی، برنامه 
ین  یگز جا ی  برا مشخصی  و  رست  د
کردن بازیکنان قبلی خود دارد.  حالا 
و با افزایش احتمال جدایی دی بروینه 
در پایان فصل، خبر حضور یک بازیکن 
از بین دنی اولمو یا جمال موسیالا در 
ترکیب سیتی منتشر شده و مشخصاً پر 
کردن جای هافبک طراح بلژیکی برای 

پپ کاری دشوار خواهد بود. هر چند 
دغدغه اصلی هواداران سیتی برای فصل 
آینده، حضور یا عدم حضور شخص پپ 
نیمکت قهرمان چهار  گواردیولا روی 

دوره اخیر لیگ برتر انگلیس است. 
م  جا پر سو ی  ر ا گز بر ز  ا پس  سیتی 
انگلیس مقابل رقیب همشهری یعنی 
لیگ  اول  هفته  در  منچستریونایتد، 
برتر میهمان چلسی انزو مارسکا خواهد 
بود؛ سرمربی ای که خود، در دو مقطع 
را  سیتی  در  گواردیولا  پپ  دستیاری 
برعهده داشت و با این تیم به قهرمانی 

در لیگ قهرمانان اروپا نیز رسید.

شکست سنگین چلسی و ادامه دردسرهای انزو مارسکا

هواداران جان به لب می شوند

چلســـی در برابر ســـلتیک تحقیر شد 
و در ورزشـــگاه نوتـــردام در ایندیانـــا 
4 بر یـــک بـــه این تیـــم باخـــت. تیم 
اســـکاتلندی چهار گل زد قبل از آنکه 
پنالتی دیرهنگام کریســـتوفر انکونکو 
تا حـــدی از تلخی شکســـت کم کند. 
ایـــن دومین بـــازی پیـــش فصل تیم 
انـــزو مارســـکا بعـــد از تســـاوی 2 بر 2 
هفته گذشـــته مقابل رکســـهام بود.

 
بدون پرسینگ

تیـــم مارســـکا خـــوب پـــرس نمی کرد 
و بازیکنـــان ســـلتیک فرصـــت زیادی 
برای پـــاس دادن در اختیار داشـــتند. 

در واقـــع بارهـــا بـــه راحتـــی از خـــط 
حمله چلســـی عبـــور کردنـــد و یادآور 
تاتنهـــام فصل قبـــل آنژه پوســـتکوگلو 
بودند، ایـــن یعنی رقبای لیـــگ برتری 
ســـعی می کننـــد از این راه به چلســـی 
ضربه بزنند. ســـمت راســـت چلســـی 
آســـیب پذیری بیشـــتری داشت وقتی 
ریس جیمـــز به خط میانـــی می رفت. 
مارســـکا همچنیـــن بایـــد روی بخش 
دفاعی تیمـــش کار کند، این تازه پیش 
فصل اســـت اما چهارگل خوردن در هر 

زمانی برای چلســـی شـــرم آور اســـت.
 

نکات مثبت
یکی از نـــکات مثبت این بـــازی طراوت 
انکونکـــو بـــود کـــه در نیمه کســـالت آور 
اول، ســـرحال ترین بازیکـــن هجومـــی 
چلســـی بود. این فرانســـوی ۲۶ ســـاله 

کـــه بیشـــتر فصـــل قبـــل را بـــه دلیـــل 
مصدومیـــت از دســـت داد، در طـــول 
بـــازی فعال بـــود و تنها بازیکنی شـــد که 
9۰ دقیقه در زمین حضور داشـــت. مارک 
گویو، بازیکن ۱8 ســـاله اســـپانیایی هم 
تأثیرگـــذار بازی کـــرد و بارهـــا مدافعان 
ســـلتیک را بـــه زحمـــت انداخـــت، او با 
آنکه خیلی جوان اســـت اســـت، نشان 
داد قـــدرت بدنـــی لازم بـــرای فضـــای 
فیزیکی لیگ برتر را دارد. دلیل ماندنش 
این است که مارســـکا می خواهد درباره 
قرض دادن او تصمیـــم بگیرد. نیکلاس 
جکســـون با تیـــم اول تمریـــن نکرده و 
فرصت خوبی برای گویـــو پیش آمد که 

از آن درســـت اســـتفاده کرد.
 

دروازه بان های دانمارکی
کاسپر اشـــمایکل که در 37 سالگی به 

عنـــوان بازیکن آزاد به ســـلتیک رفته، 
هنوز درخشـــان اســـت و دو بـــار روی 
ضربـــات انکونکو و کارنـــی چوکووئمکا 

عالی عمـــل کرد. 
حـــالا کـــه صحبـــت از دروازه بان های 
نـــرود  یادمـــان  اســـت،  دانمارکـــی 
چلســـی در آســـتانه جـــذب فیلیـــپ 
یورگنسن از ویارئال با قراردادی هفت 
 ســـاله بـــه ارزش ۲۰/7 میلیـــون پوند 

است. 
او قـــرار اســـت بـــا روبـــرت ســـانچس 
رقابـــت کنـــد و دیوردیـــه پتروویچ که 
به دلیـــل مصدومیـــت به تـــور امریکا 
نرفتـــه، احتمـــالاً فروختـــه می شـــود. 
ســـانچس یک ســـیو عالی داشـــت اما 
در زمان بازی از عقب شـــکننده بود و 
 بیشـــتر به ارســـال توپ های بلند میل 

داشت.

کـــول پالمر، کانـــر گالاگر و مـــارک کوکوریا، چلســـی را در این ســـفر همراهی نکرده اند اما تنها مشـــکل چلســـی این 
نبـــود. روی زمین چمـــن نوتردام توپ به خوبی گردش نداشـــت و این با ســـبک بازی مارســـکا منطبـــق نبود که به 
دنبال پاســـکاری و فوتبال مالکانه اســـت، هر چند اینها بهانه شکســـت سنگین برابر ســـلتیک نمی شود. وقتی پپ 
گواردیولا مربی منچسترســـیتی شـــد و فرمان بازیســـازی از دروازه را داد، اشتباهاتی داشـــتند. همین اتفاق در این 
فصـــل برای چلســـی رخ می دهـــد و در این بازی هم بنوئه بادیاشـــیله توپی را لو داد که به گل ســـلتیک منجر شـــد. 

احتمـــالاً هواداران چلســـی در این فصل در اســـتمفوردبریج جان به لب می شـــوند.

زمین بی کیفیت

منچستریونایتد که در اردوی امریکا به سر می برد در دیداری 
دوستانه به مصاف آرسنال رفت. شیاطین سرخ در این بازی 
با نتیجه دو بر یک شکست خوردند. اریک تن هاخ سرمربی 
یونایتد در نشست خبری پایان بازی گفت: »به نظرم سطح 
بازی بالا بود و هر دو تیم عملکرد خوبی را از خود نشان 
دادند. ما در نیمه نخست عملکرد بهتری داشتیم و توانستیم 
یک گل زیبا هم به ثمر برسانیم. من کاملاً از نمایش تیم با 
وجود شکست راضی ام. فرصت های خوبی را روی دروازه 
حریف خلق کردیم. بعد از گل نخست می توانستیم دوباره 
زد؛  گل  بازی  جریان  خلاف  بر  آرسنال  اما  برسیم  گل  به 
آن هم در حالی که بازیکن این تیم به وضوح در آفساید 
بود. به نظرم هر دو گل آرسنال آفساید بودند.« سرمربی 
هلندی یونایتدها درباره درخشش هویلون هم گفت: »او 
در نبردهای بدنی بسیار خوب است. هویلون حس گلزنی 
خوبی دارد و همواره تهدیدی جدی برای هر خط دفاعی 
است.« منچستریونایتد در این بازی بدشانس بود چرا که 
هویلون و لینی یورو دو بازیکن گرانقیمتش، مصدوم شدند 
و نتوانستند به بازی ادامه دهند. تن هاخ درباره مصدومیت 
این دو بازیکن گفت: »هنوز زود است درباره مصدومیت این 
دو بازیکن صحبت کنیم. باید 24 ساعت صبر کرد و بعد از 
آن نتیجه روشن می شود. ما در این بازی شکست خوردیم 
اما به نظرم عملکرد خوبی از خود نشان دادیم. باید بازی 

مساوی می شد.«

تن هاخ معترض به داوری
آرسنال با گل های آفساید برنده شد

تحلیل



محمد نبـــی رضایی با صیـــد طلای انتخابـــی المپیک، 
خـــودش را از آب های ژاپـــن به پاریس رســـاند. قایقران 
مســـتعد تیم ملـــی دومین ســـهمیه آب هـــای آرام را در 
کانـــو ۱۰۰۰ متر به نام خود ســـند زد تا بر خـــلاف المپیک 
توکیـــو تیـــم آب هـــای آرام بـــا دو قایقران راهـــی پاریس 
شـــود. در حالی که قبلاً قایقرانان کایـــاک برای آب های 
آرام المپیکـــی می شـــدند، بـــه لطـــف تلاش هـــای نبی 
رضایی، ایـــن بار پای کانـــو کانادایی هم بـــه المپیک باز 

شـــد. نبی رضایی با ســـهمیه اش اولیـــن قایقران مازنی 
اســـت که پـــا بـــه المپیـــک می گـــذارد و به ایـــن ترتیب 
اســـمش را در لیست ورزشـــکاران تاریخ ســـاز استانش 
نوشـــت. او که ۱۷ مرداد مـــاه باید قایقـــش را در رقابت 
بـــا غول هـــای اروپایـــی و جهان بـــه آب بینـــدازد، حالا 
۱۰ روز مانـــده بـــه شـــروع مســـابقاتش در کمـــپ ایتالیا 
آخریـــن پاروهایـــش را کنـــار قایقرانـــان ایـــن کشـــور 
می زنـــد تـــا با محـــک بیشـــتر خـــودش و بـــا آمادگی 
بهتـــری راهـــی المپیک شـــود. محمد نبـــی رضایی 
همـــان دو ســـال پیش که طـــلای کانـــوی ۵۰۰۰ متر 
زیر ۲۳ ســـاله های جهان را گرفـــت، نوید روزهای 
درخشـــانی را برای قایقرانی ایـــران می داد و طبق 
انتظـــارات ســـهمیه المپیـــک را گرفت تـــا این بار 
 Vaires-sur-Marne دراســـتادیوم دریایـــی 
بی نظیرتریـــن اســـتادیوم آبی خودی نشـــان 
دهـــد. قایقـــران ۲۵ ســـاله ملی پـــوش کـــه 

اولین المپیکـــش را تجربه می کند 

به گفتـــه خودش بـــی  تجربه نیســـت و تمام تلاشـــش 
را در آب هـــای پاریس می کنـــد تا چشـــم کاروان ایران را 
به رکوردهایش روشـــن کند. باتوجه بـــه اینکه قایقرانی 
در ایـــران رشـــته ای نوپـــا بـــوده و امکانات در حـــد رقبا 
نیســـت، نمی شـــود از قایقرانـــان در المپیـــک انتظـــار 
مـــدال داشـــت اما نبـــی رضایـــی معتقد اســـت کـــه با 
برنامه ریـــزی بلند مدت می شـــود اســـم قایقرانی را هم 
به جمع رشـــته های مـــدال آور ایـــران در المپیک اضافه 

کـــرده و نشـــان های خوشـــرنگی صید کـــرد. او 
البتـــه در شـــرایطی نابرابـــر بـــا رقبـــا و فقط با 

۲ هفتـــه اردوی برون مـــرزی پـــا بـــه پاریس 
می گـــذارد تا قایقـــش را بـــه آب انداخته و 

هم پیمـــان بـــا پاروهایـــش در پـــی صید 
رؤیاهایش باشـــد.

با برنامه ریزی 
بلندمدت و 

سرمایه گذاری 
درست روی 

قایقرانان 
شاخص، 
می توانیم 

قایقرانی را 
در المپیک 

صاحب مدال 
کنیم چراکه ژن 

مدال المپیک 
را داریم

نبی رضایی 
قایقران 
جوانی است. 
او قرار است 
برای اولین 
بار کنار رقبای 
جهانی خود 
در المپیک 
مسابقه 
بدهد و به 
همین خاطر 
اطلاعاتی از 
بقیه تیم ها 
نداریم
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گزارش

 فائزه زمانی
خبر نگار

سی و سومین دوره بازی های المپیک، از 5 مردادماه در پاریس شروع شده. پاریس عروس 
شهرهای دنیا، بعد از سال های 1900 و 1924 برای سومین بار میزبان بزرگترین رویداد ورزشی 
دنیا شده است. در واقع با برگزاری المپیک 2024 پاریس، این شهر صدمین سالگرد بازی های 
المپیک 1924 را جشن می گیرد. مراسم افتتاحیه این بازی ها اما متفاوت از المپیک های 
قبلی است؛ به جای ورزشگاه این بار افتتاحیه روی رود سن پاریس برگزار شد. کاروان ورزشی 
ایران به نام خادم الرضا با شعار صلح برای کودکان در این دوره حضور دارد. هرچند این 
 بار برخلاف دوره های قبل کاروان ایران کوچکتر است. کاروان ایران 40 سهمیه گرفته که

 11 سهمیه برای زنان و 29 سهمیه برای مردان است. روزنامه ایران ورزشی این روزها برای آشنایی 
مردم ورزش دوست ایران پرونده ویژه ای برای مسافران و ورزشکاران المپیکی گشوده که هر 

روز تقدیم نگاه تان می شود.
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سوال و جواب

محمدنبـــی رضایی قایقران کانو کانادایی این 
روزهـــا آخریـــن پاروهایش را بـــرای حضور در 
المپیک پاریـــس می زند. این روزهـــا قایقران 
جوان ایرانـــی، لحظات متفاوتـــی را در کمپ 
ایتالیـــا و تمرین با قایقرانـــان تیم ملی ایتالیا 
تجربـــه می کند تا بـــا آمادگی بیشـــتری راهی 

شود.  المپیک 
نبـــی رضایی از کیفیـــت کمـــپ ایتالیا راضی 
اســـت و بـــه گفتـــه خـــودش بـــرای بهترین 

نتیجه بـــه پاریس مـــی رود.

  آخریـــن تمرینـــات در ایتالیا چطـــور پیش 
؟ ود می ر

تمرینات خوبی در کنـــار قایقرانان ایتالیایی 
و در واقـــع رقبایم در المپیـــک انجام دادیم. 
در ایتالیـــا همه چیـــز خوب بـــود و با کیفیت 
بهتری پارو زدیـــم، حالا امیـــدوارم که بتوانم 

مزد زحماتـــم را در پاریس بگیرم.
  نبود سرمربی بعد از بازی های آسیایی 

تا به امروز کنار تیم به ضرر قایقرانان 
نشد؟

بـــا هدایـــت پدروســـنا در  آنجایـــی کـــه  از 
بازی های آســـیایی نتیجه مطلوب نگرفتیم، 
ســـهرابیان قبول کـــرد تا با مربیان شـــخصی 
خودمـــان تمریـــن کنیـــم. علم مربیـــان ما 

در انتخابـــی المپیـــک بـــه خوبی مشـــخص 
شـــد و من با هدایـــت ایمـــان  پورعزیز ظرف 
5-4 مـــاه از چهارمـــی بازی هـــای آســـیایی به 
اولـــی انتخابـــی المپیـــک رســـیدم، یعنی با 
طلا، ســـهمیه المپیـــک را گرفتـــم و قهرمان 
بازی های آســـیایی را پشت ســـر گذاشتم که 

نشـــان دهنده علـــم مربیان ماســـت.
  با توجه به اینکه نمی شود از قایقرانی 

انتظار مدال داشت، به دنبال چه 
نتیجه ای در المپیک هستی؟

زمـــان زیـــادی تـــا شـــروع رقابـــت هـــای ما 
درالمپیـــک نمانـــده و حـــالا فقـــط باید 

تمرکـــز کنم. من با ایـــن حرف که نباید 
از قایقرانـــی انتظـــار مـــدال المپیک را 

داشـــت، مخالفـــم. در مدت زمـــان یکی، دو 
مـــاه نمی شـــود کاری کـــرد اما بـــا برنامه ریزی 
بلندمـــدت و ســـرمایه گذاری درســـت روی 
قایقرانـــان شـــاخص، می توانیـــم قایقرانـــی 
را در المپیـــک صاحـــب مدال کنیـــم چراکه 
ژن مـــدال المپیـــک را داریم. بـــرای المپیک 
پاریس هیچ پیش بینی ندارم و تمام تلاشـــم 

بـــرای بهترین نتیجه اســـت.

گپ

 نبی رضایی: مخالفم که می گویند نباید از قایقرانی انتظار مدال داشت

قایقرانی ایران ژن مدال المپیک دارد

 

شـــاهو ناصـــری قایقـــران ســـال های نه 
چنـــدان دور تیـــم ملـــی کانـــو کانادایی 
کار نبی رضایـــی در المپیـــک پاریس در 
رقابت بـــا غول هـــای اروپایی را ســـخت 

می دانـــد.
او معتقد اســـت در شـــرایطی که کیفیت 
قایق هـــا در ایـــران اســـتاندارد نبـــوده و 
قایقرانـــان در شـــرایط نابرابری نســـبت 
به رقبا پارو می رننـــد، حضور در المپیک 
پاریـــس هـــم کار بزرگـــی اســـت و نبـــی 
رضایـــی باید تا آخریـــن لحظه برای ثبت 

رکـــوردی خوب تـــلاش کند.
ناصـــری خصوصیت بـــارز نبـــی رضایی 
را سختکوشـــی و  پشـــتکارش می دانـــد: 
»نبـــی رضایی از ورزشـــکاران مســـتعد و  
خوب تیم ملی قایقرانی اســـت. پشـــت 
هر ورزشـــکار موفقی یک مربی قدرتمند 

اســـت که قطعـــاً تأثیـــرات زیـــادی روی 
موفقیـــت شـــاگردش می گـــذارد. نبـــی 
رضایی هم مربی سختکوشـــی به اســـم 
ایمـــان پورعزیز دارد کـــه لحظه به لحظه 
کنـــارش بـــود. عـــلاوه بـــر ایـــن نبـــی با 
پشتکاری که داشت از جوانان درخشید 
و جلـــو آمد تـــا امـــروز قایقران ایـــران در 
المپیک باشـــد. من پیش بینی می کردم 
ا و بـــا پشـــتکارش بـــه پاریـــس برســـد و  
خوشـــبختانه همیـــن اتفاق هـــم افتاد. 
او  ورزشـــکار آینده داری است و امیدوارم 
بتواند از شـــأن قایقرانی ایران در پاریس 

دفـــاع کند.«
پیشکســـوت کانو کانادایی ســـهمیه نبی 
رضایـــی را کار بزرگـــی می داند: »از آســـیا 
فقـــط دو،ســـه نفـــر در المپیـــک حضور 
دارند که ســـهمیه علی آقامیرزایی و  نبی 
رضایـــی خود افتخار و کار بزرگی اســـت.

قایقرانـــی در ایران رشـــته نوپایی اســـت 
و  عـــلاوه بـــر ایـــن از نظـــر ســـختی جزو  
 . می شـــود ب  محســـو  A ی  رشـــته ها
قایقرانـــان آب هـــای آرام در رقابـــت بـــا 
غول هـــای اروپایی و  جهان کار ســـختی 
آنهـــا آرزوی موفقیـــت  بـــرای  دارنـــد و 

. می کنـــم
رشـــته کانو فقط به آمادگـــی فیزیکی نیاز 
ندارد و ذهن قـــوی می خواهد. امیدوارم 
نبی رضایی روز مســـابقه خودش باشـــد 
و  از لحـــاظ روحی آماده بـــوده و بهترین 

پارویش را بزند.«

ســـابق  ملی پـــوش 
کانو  امیدوار اســـت 
ر  د یـــی  رضا نبـــی 
پاریـــس تـــا آخرین 

و  بجنگـــد  لحظـــه 
بتواند توانایی هایش 

را نشان دهد: »در ایران 
زیـــادی  قایق هـــا فاصلـــه 

بـــا کیفیـــت اصلـــی دارنـــد و 
امکانات در حد المپیک نیست. 

خداراشـــکر کـــه شـــرایط حضـــور در 
اردوی ایتالیا فراهم شـــد تـــا نبی رضایی 
در همیـــن روزهـــای آخـــر هم که شـــده 
بتوانـــد با امکانات بیشـــتر و  در شـــرایط 

بهتـــری پـــارو بزند.
طبـــق خبرهایـــی کـــه از اردوی ایتالیـــا 
دارم شـــرایط المپیکی هـــا خوب اســـت 
و بـــا پاروزنی کنـــار قایقرانـــان المپیکی 
ایتالیـــا  خـــود را محـــک می زننـــد. حالا 
امیـــدوارم قایقرانـــان در ایـــن روزهـــای 
آخر بـــه خوبـــی آمـــاده شـــده و  بتوانند 
در پاریـــس توانایی هـــای خود  را نشـــان 

. هند د
درســـت اســـت کـــه نمی تواننـــد مـــدال 
بگیرنـــد اما رکـــورد مهم اســـت و  بچه ها 
باید برای نتیجه خـــوب تا آخرین لحظه 
بجنگنـــد. قایقرانـــی ما با پتانســـیلی که 
دارد، می توانـــد روزی در المپیـــک مدال 
بگیـــرد و امیـــدوارم هرچـــه زودتـــر این 

روز برسد.«

ناصری: محمد باید تا آخرین لحظه بجنگد

رقابت با غول های اروپایی سخت است

مصاحبه
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پرونده ویژه 

المپیک پاریس

دوشنبه   8 مرداد  1403  شماره 7612

 افتخارات:
کانو 1000متر رایونگ 

2022 آسیا: 
طلای کانو

5000 متر زیر 2۳ 
ساله های جهان: 

طلای کانو
1000متر بازی های 

آسیایی جاکارتا: 
برنز کانو

1000 متر انتخابی 
المپیک پاریس: 

طلای کانو

 

ایمـــان پورعزیـــز ســـرمربی تیم ملی کانـــو در المپیـــک پاریس کنـــار محمد 
نبـــی رضایی اســـت. او شـــرایط قایقـــران کانو کانادایـــی را قبـــل از المپیک 
خـــوب می دانـــد و از رکـــوردش راضی اســـت. ایمـــان پورعزیز معتقد اســـت 
کمپ ایتالیـــا می تواند در نتیجه قایقـــران ایرانی در پاریس تأثیرگذار باشـــد 

تا نتیجـــه بهتری رقـــم بخورد.

 اردوی ایتالیا چطور پیش می رود؟
یـــک اردوی 15 روزه تـــا شـــروع رقابت های المپیـــک نبی رضایـــی در ایتالیا 
داریـــم. از همین جـــا هم بـــه پاریـــس می رویم و دهـــم مـــرداد وارد دهکده 
می شـــویم. در حـــال حاضـــر بچه هـــا کنـــار قایقرانـــان المپیکی ایتالیـــا پارو 
می زننـــد و کیفیـــت تمرینات خیلی بالا اســـت. ملی پوشـــان مـــا قایق های 
مسابقه شـــان را تحویـــل گرفتـــه و اینجـــا بـــا همان هـــا تمریـــن می کنند که 

پوئن مثبتـــی برای آنها اســـت.
 زمان زیادی به شروع مسابقه قایقرانی المپیک نمانده، این اردو 

می تواند تأثیرگذار باشد؟
اگـــر زودتر بـــه ایتالیـــا می آمدیـــم و بچه هـــا فرصت بیشـــتری بـــرای تمرین 
داشـــتند، قطعـــاً بهتـــر بـــود. فدراســـیون از مدت ها پیـــش پیگیر بـــود اما 
متأســـفانه به خاطر عدم صدور ویزا زمان را از دســـت دادیـــم. به رغم اینکه 
این اردو کمی دیر فراهم شـــد اما همچنان می تواند تأثیرگذار باشـــد. فشـــار 
و کیفیـــت تمرینـــات اینجـــا دو برابر ایران اســـت و ملی پوشـــان بـــا روحیه و 
انگیزه بالاتری در تمرینات حاضر شـــده و پـــارو می زنند. با اینکه نبی رضایی 
مدت هـــا در ســـطح جهانـــی رقابت نداشـــته، با تمریـــن کنـــار قایقران های 

ایتالیایـــی می توانـــد در همین روزهـــای آخر خـــودش را محک بزند.
 رکورد نبی رضایی چقدر پیشرفت داشته است؟

رکـــورد نبی رضایی نســـبت به انتخابی المپیک بهتر شـــده اســـت. شـــرایط 
کمپـــی کـــه در آن تمریـــن می کنیم خیلـــی شـــبیه پاریس اســـت. البته که 
همـــه چیز به شـــرایط جوی روز مســـابقه بســـتگی دارد و امیـــدوارم که همه 

چیز خوب باشـــد.
 او می تواند در پاریس کار متفاوتی انجام دهد؟

نبی رضایی قایقران جوانی اســـت. او قرار اســـت برای اولیـــن بار کنار رقبای 
جهانی خود در المپیک مســـابقه بدهد و به همین خاطـــر اطلاعاتی از بقیه 
تیم هـــا نداریم و خودم هم نمی دانم ممکن اســـت چـــه اتفاقی پیش بیاید. 
قایقران ما از دو ســـال پیش که در مســـابقات جهانی شـــرکت کرده شرایط 
بهتـــری دارد و امیدوارم که نتیجه خوبی کســـب کند. نمی خواهیم فشـــاری 
روی نبـــی رضایی بگذاریم اما او پتانســـیل تاریخ ســـازی در المپیک را دارد و 

با تمام قدرت بـــه پاریس می رود.

مبارزه در آب تا آخرین نفس
قایق رؤیاهای رضایی در بی نظیرترین ورزشگاه آبی

پورعزیز: نبی رضایی قدرتمند 
به پاریس می رود

  کیفیت کمپ ایتالیا 
دو برابر ایران است



روز گذشته خبر عجیبی مبنی بر شکایت رسمی پرسپولیس از 
علیرضا بیرانوند، بابت فوت یک هوادار تیم به دلیل رفتارهای 

این دروازه بان منتشر شد؛ آن هم یک سال پس از اتمام 
حواشی پیوستن این بازیکن به استقلال. رضا درویش هم 

مصاحبه مفصلی در واکنش به صحبت های بیرانوند داشته 
است. نکته عجیب این مصاحبه این است که چطور می توان 
بیرانوند را مسئول فوت یک هوادار دانست و از لحاظ قانونی 

این دروازه بان را تحت فشار قرار داد؟ آیا برای احقاق حق 
باشگاه پرسپولیس در مسائل مختلف، تمرکز باشگاه نباید 

روی مشکلات مهم تر حقوقی باشد؟ و اینکه چطور در یک 
سال گذشته و دوره ای که بیرانوند دروازه بان پرسپولیس 

بود، خون این هوادار برای باشگاه اهمیتی نداشت و حالا که 
بیرانوند به تراکتور رفته و با باشگاه وارد درگیری حقوقی شده 

است، این موضوع اهمیت پیدا کرده؟

دروازه بان تراکتور از مدیرعامل پرسپولیس شکایت می کند. 
علیرضا بیرانوند از رضا درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس  به 

اتهام نشر اکاذیب شکایت می کند. پس از صحبت های دوریش 
و انتساب اتهاماتی نسبت به علیرضا بیرانوند این بازیکن اعلام 

کرد از درویش به اتهام نشر اکاذیب شکایت خواهد کرد.

گرفتن حق باشگاه یا موج سواری روی احساسات هوادار؟

شکایت بیرانوند از درویش به اتهام نشر اکاذیب

خبر

علت انتقادهای عجیب از بادامکی
بـــا اینکه پرســـپولیس تاکنـــون ســـه بازیکن جدید 
در نقـــل و انتقـــالات جذب کرده و البتـــه از فروش 
عبدالکریـــم حســـن پـــول خوبـــی بـــه جیـــب زده 
امـــا برخـــی هـــواداران ســـختگیر این تیم حســـین 
بادامکی معاون ورزشـــی باشـــگاه را زیر سؤال برده 

و هـــر روز از او انتقـــاد می کنند.
ایـــن انتقادهـــا در نهایت منجر بـــه واکنش بازیکن 
ســـابق پرســـپولیس شـــد تـــا در اینســـتاگرام خود 
بـــه منتقـــدان کنایه بزنـــد. در عین حـــال با وجود 
شـــنیده شـــدن شـــایعه برکناری این مدیر باشـــگاه 
پرســـپولیس، مدیـــر روابط عمومی باشـــگاه چنین 

مســـأله ای را تکذیب کرد.
با این وجود طبـــق آنچه مصطفی لشـــگری گفته و 
البته شـــنیده های مـــا، ماجرای انتقـــاد از بادامکی 
به روند نقـــل و انتقالات چندان ربطـــی ندارد بلکه 
ظاهـــراً یکـــی از مدیربرنامه هایی که موفق نشـــده 
گزینه خـــود را به عنوان ســـرمربی به پرســـپولیس 
برســـاند بـــا اعمـــال هزینه هایی در بیـــن صفحات 
هـــواداری  باعث شـــده تا جو علیه بادامکی شـــود.

گفتنی اســـت اخیراً رأی جریمـــه دو میلیارد تومانی 
علیـــه بادامکی هم تأیید شـــده و اســـتنیاف اعلام 
کـــرده که او باید ایـــن جریمه را بـــه خاطر مصاحبه 
بعـــد از بـــازی برگشـــت فصل قبـــل مقابل هـــوادار 

بپردازد.

تکذیب جدایی افشین پیروانی
از قبـــل از شـــروع تمرینـــات تـــا الان دوبـــاره بحـــث 
کنـــار رفتن افشـــین پیرونـــی از ســـمت مدیریت تیم 
ح بـــوده اســـت. پیروانـــی از روز  پرســـپولیس مطـــر
نخســـت تمرینات در ورزشـــگاه شـــهید کاظمی حاضر 
بـــوده و در مراســـم قرعه کشـــی لیگ برتـــر نیز حاضر 
بود. اخیـــراً و با داغ شـــدن دوباره شـــایعه کنار رفتن 
او ســـپهر حیدری بازیکن ســـابق پرســـپولیس با یک 
پســـت اینســـتاگرامی عجیب به درویش حمله کرد و 
بـــا انتقاد از او گفـــت اجازه نمی دهد مدیر تیم ســـرخ 
را کنار بگـــذارد. با این وجود دیـــروز درویش  در مورد 
شـــایعه تغییـــر سرپرســـت تیـــم و برکنـــاری افشـــین 
پیروانی هم گفـــت: این هم از همان دســـت اخباری 
اســـت که هدفـــی ندارد جـــز ایجـــاد حاشـــیه و برهم 
زدن تمرکز باشـــگاه. پیروانی یکـــی از بازوان قدرتمند 
و متعصب مدیریت در مجموعه تیم اســـت و با قدرت 
بـــه کار خود ادامـــه خواهد داد و هیـــچ برنامه ای برای 

قطع همـــکاری با او وجـــود ندارد. 

 اعتراض مربی پرسپولیس
 به بازی در تختی

مهـــرداد خانبـــان مربی پرســـپولیس بعـــد از حضور 
در ســـاختمان باشـــگاه بـــرای انجـــام امـــور مربوط 
بـــه قـــرارداد، در گفت وگویی با خبرنگاران شـــرکت 
کـــرد و در ابتـــدا گفـــت: بـــرای کارهای قـــراردادی و 
صحبت هـــای نهایی آمـــدم. صحبت های شـــفاهی 
انجام شـــده بود و بـــرای طی پروتـــکل اداری آمدم و 

تمدید قـــرارداد انجام شـــد.
مربی پرســـپولیس در واکنش به برگزاری بازی های 
خانگـــی این تیـــم در اســـتادیوم تختی هـــم گفت: 
متأســـفانه مشکلات زیرســـاختی از گذشـــته وجود 
داشـــته و به این ســـادگی برطرف نخواهد شـــد. نیاز 
به یـــک همـــت جمعـــی دارد و بزرگترین مســـئولان 
بایـــد ورود کننـــد. ظلـــم به پرســـپولیس اســـت که 
با حداقل هـــوادار در اســـتادیوم تختی بـــازی کند. 
همانطور که آقای درویـــش گفتند، معدن و صنعت 
حامی پرســـپولیس نیســـتند و تنها برند و هواداران 
باشـــگاه، حامـــی هســـتند. همچنین دیروز حســـن 
تشـــکری به عنوان مربی بازتوانی، به کادر پزشـــکی 
تیم اضافه شـــد و قـــرارداد خود را با باشـــگاه منعقد 
کـــرد. او دو فصـــل قبل هـــم عضو تیم پرســـپولیس 

. د بو

 امروز جلسه بررسی 
شکایت از بیرانوند

باشـــگاه  شـــکایت  بـــه  رســـیدگی  جلســـه  دومیـــن 
پرســـپولیس از علیرضـــا بیرانونـــد قـــرار اســـت امروز 
)دوشـــنبه 8 مـــرداد( در کمیته وضعیت فدراســـیون 
فوتبـــال برگـــزار شـــود. این جلســـه با حضـــور وکلای 
باشـــگاه پرســـپولیس، باشـــگاه تراکتـــور و علیرضـــا 
بیرانونـــد برگزار می شـــود و طرفیـــن لایحه های خود 
را بـــه کمیتـــه وضعیت تحویـــل خواهند داد. باشـــگاه 
پرســـپولیس پـــس از پیوســـتن علیرضـــا بیرانوند به 
تراکتـــور، از ایـــن باشـــگاه تبریزی نیز بـــه دلیل اغوای 
بیرانوند شـــکایت کرده که این موضوع هم در جلسه 
روز دوشنبه مورد بررســـی قرار خواهد گرفت. جالب 
اینکـــه بیرانوند هم گفتـــه می خواهد از پرســـپولیس 

شـــکایت کند. 

انصاری بالاخره تکذیب کرد
بحـــث حضـــور  محمـــد انصـــاری در پرســـپولیس طی 
روزهـــای اخیـــر بـــه عنـــوان سرپرســـت یا دفـــاع چپ 
تســـتی مطرح شـــده بود که او با انتشـــار یک اســـتوری 
در صفحـــه شـــخصی خـــود بـــه ایـــن موضـــوع واکنش 
نشـــان داد. مدافع ســـابق پرســـپولیس حضـــورش در 
این باشـــگاه به عنـــوان سرپرســـت، بازیکن یـــا معاون 
باشـــگاه را تکذیـــب کرد و اعـــلام کرد که این مســـائل، 
شـــایعاتی اســـت که مطرح شـــده اســـت. انصـــاری در 
یکـــی دو ماه اخیر به عنوان مربـــی در تیم ملی جوانان 
حضـــور داشـــته اما صحبت هایـــی دربـــاره حضورش در 
یـــک تیم لیـــگ برتری شهرســـتانی بـــه عنـــوان بازیکن 

می شود. شـــنیده 
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حمله تند درویش به بیرانوند
حداقل با خودت صادق باش

از بلاتکلیفی گوهری تا گزینه جدید الجزایری

پرسپولیس همچنان بدون شماره یک
خ پوشان پرید مدافع چپ نیوکاسل از دست سر

پر سپولیس یک بار دیگر هایجک شد

در حالـــی کـــه روزهـــای گذشـــته اخباری 
مبنی بـــر علاقـــه پرســـپولیس بـــه جذب 
ماتئـــوس کنیا کـــی روش برزیلی برای خط 
دروازه منتشـــر شـــده بـــود، حالا بـــه نظر 
می رســـد ایـــن دروازه بـــان از گزینه هـــای 
بـــرای جانشـــینی  پرســـپولیس  باشـــگاه 
بیرانونـــد خـــارج شـــده و یک ســـنگربان 
الجزایری-فرانسوی جای او را گرفته است.

الکســـیس گوئندوز ۲8 ساله، جدیدترین 
گزینه گاریدو برای خط دروازه پرسپولیس 
اســـت. ایـــن دروازه بـــان که قـــراردادش با 
تیـــم بلوییـــزداد الجزایر به اتمام رســـیده، 
ســـالیان اخیـــر در تیم هـــای مختلفـــی از 
جمله ســـن اتین ب، پائو فرانسه و الاتحاد 

الجزایـــر بـــه میـــدان رفتـــه اســـت و پایان 
قـــرارداد او بـــا بلوییزداد، می تواند نقشـــی 
کلیـــدی در علاقـــه پرســـپولیس به جذب 
ایـــن دروازه بـــان داشـــته باشـــد. گوئندوز 
فصـــل گذشـــته در 33 مســـابقه در درون 
دروازه بلوییـــزداد در رقابت هـــای لیـــگ 
حرفـــه ای الجزایر، جام حذفی این کشـــور 
و رقابت هـــای جـــام باشـــگاه های آفریقـــا 
ایســـتاد و موفق به ثبت 19 کلین شیت شد 

و ۲۲ بـــار دروازه او فـــرو ریخت.
بهترین دوره بازی گوئندوز در تیم الاتحاد 
الجزایر بود که موفق شـــد با درخشـــش در 
رده باشـــگاهی، بـــه دروازه بان شـــماره یک 
تیم ملـــی کشـــورش در رقابت هـــای لیگ 
ملت هـــای آفریقـــا تبدیـــل شـــود. جامی 
کـــه در آن، فقـــط بازیکنان داخلـــی اجازه 
حضور در مســـابقات را دارنـــد و در نهایت 
الجزایـــر بـــا عملکـــرد خـــوب گوئنـــدوز و 

بـــدون گل خورده، به مقـــام نایب قهرمانی 
رقابت ها رســـید.

در بحث پســـت دروازه بانی پرسپولیس، 
سرنوشـــت نامشـــخص احمـــد گوهری 
نیـــز محـــل بحـــث اســـت. ایـــن بازیکن 
کـــه فصـــل گذشـــته به طـــور قرضـــی در 
آلومینیـــوم اراک حضـــور داشـــت، روز 
گذشـــته در باشـــگاه حضـــور پیـــدا کرد و 
هنوز اجازه خروج او صادر نشـــده است. 
گوهری کـــه به نظر نمی رســـد بـــا حضور 
دروازه بان جدید و امیررضا رفیعی جایی 
در برنامه هـــای گاریـــدو داشـــته باشـــد، 
یکی از ســـهمیه های بزرگســـال تیم را پر 
کـــرده و در این صورت فروش او به ســـود 
پرسپولیس خواهد بود . البته که معلوم 
نیســـت تا پایان پنجره نقـــل و انتقالات، 
مشـــتری مناســـبی برای احمـــد گوهری 

پیدا می شـــود یـــا خیر.

 

باشـــگاه پرســـپولیس پـــس از جدایـــی 
عبدالکریـــم حســـن بـــه دنبـــال جذب 
یـــک مدافـــع چـــپ خارجـــی اســـت و 
در ایـــن راســـتا نیـــز مذاکـــرات زیـــادی 
بـــا یحیـــی عطیـــه الله مدافع مراکشـــی 
انجـــام داد، امـــا در نهایت ایـــن انتقال 
بـــه جایـــی نرســـید. بعـــد از عطیـــه الله 
بـــرای جانشـــینی  جدی تریـــن گزینـــه 
عبدالکریـــم حســـن، مارســـلو ســـوارز، 
مدافـــع چـــپ تیـــم ملـــی بولیـــوی که 
متولد ســـال ۲۰۰1 اســـت و تنها ۲۲ سال 
ســـن دارد. گزینه ای که پرسپولیســـی ها 
طی روزهـــای اخیـــر مذاکراتـــی را با این 
بازیکـــن انجام دادند. براســـاس آخرین 

اخبـــار به دســـت آمـــده توســـط ایـــران 
ورزشـــی بعد از اینکه پیوستن عطیه الله 
بـــه باشـــگاه پرســـپولیس منتفی شـــده 
بـــود، در مقطعـــی بـــه این باشـــگاه یک 
مدافع هلنـــدی با رزومـــه ای قابل دفاع 
پیشـــنهاد شـــده بـــود کـــه قیمتـــش با 
بودجـــه این تیـــم همخوانی داشـــت اما 
تنها مشـــکل زمـــان بود. یتـــرو ویلمز که 
ســـابقه عضویـــت در تیم هـــای مطرحی 
انگلســـتان،  نیوکاســـل یونایتد  چـــون 
 ، ن لمـــا آ ت  ر نکفـــو ا فر خـــت  ا ینتر آ
هراکلـــس  و  آیندهـــوون  پـــی اس وی 
هلنـــد را در کارنامـــه داشـــت و همچنین 
بـــرای تیـــم ملی بزرگســـالان این کشـــور 
٢٢ بـــازی رســـمی را انجـــام داده بـــود با 
بودجـــه نزدیـــک ۵٠٠ هـــزار دلار)تقریبـــاً 
نصـــف مبلـــغ پیشـــنهادی به ســـوارز( به 
باشـــگاه پرسپولیس پیشـــنهاد شده بود 

اما بـــا قید ایـــن فوریت که پرســـپولیس 
بایـــد ظـــرف ٧٢ ســـاعت پاســـخ نهایی 
خود را به این بازیکـــن اعلام کند چراکه 
ویلمز بـــه طور همزمان درحـــال مذاکره 
بـــا یک تیـــم از لالیـــگا ٢ هم بـــود. او که 
فصل گذشـــته هـــم در لیگ برتـــر هلند 
به میدان رفته بـــود، گزینه جذابی برای 
سرخ ها به نظر می رســـید و نکته جالب 
آنکه او هم مثل لوکادیا محصول آکادمی 
پی اس وی آیندهوون بـــود اما در نهایت 
تعلل مدیران پرســـپولیس در مذاکره با 
ایـــن گزینه باعث شـــد تـــا ویلمـــز راهی 
اسپانیا شود و پر ســـپولیس یک بار دیگر 
در نقل وانتقالات هایجـــک بخورد. حالا 
پرســـپولیس با فشـــار هـــواداران خود از 
جـــذب مدافع بولیویایی عقب کشـــیده 
و سرنوشت جانشین عبدالکریم حسن 

همچنان نامشـــخص اســـت.

رضا درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس 
در پاســـخ بـــه مصاحبـــه اخیـــر بیرانوند که 
گفتـــه آخرین قراردادی که بـــا تراکتور امضا 
کـــرده چند روز قبـــل بوده، گفـــت: همین 
ادعـــا روشـــن می کنـــد، ایـــن تنها قـــرارداد 
بیـــن آنهـــا نیســـت و پیـــش از ایـــن تاریخ 
قـــرارداد همـــکاری دیگـــری وجود داشـــته 
کـــه از لفـــظ »آخریـــن قـــرارداد« اســـتفاده 
شـــده، درحالی که خودش خـــوب می داند 
»اولین قـــرارداد« چه زمانی به امضا رســـید 
و بارهـــا در صحبت هایـــی که با ما داشـــت 
بـــه ایـــن موضوع اشـــاره کـــرد. بـــه هرحال 
تنها توقـــع از چهره ای که ادعـــای صداقت 
دارد ایـــن اســـت کـــه حداقـــل بـــا خودش 
صادق باشـــد و بـــا اظهـــارات غیرواقعی به 
دنبـــال جلب توجه نباشـــد. رضـــا درویش 
در مـــورد مطـــرح کـــردن بحـــث الحاقیه از 
ســـوی بیرانوند گفت: بارها به این موضوع 
پرداخته شـــده و قطعاً رأی کمیته وضعیت 
خیلی از ابهامات را روشـــن می کند. جالب 
اســـت که او در مصاحبه ای مدعی شده  بند 
فســـخ ندارد اما چند روز بعد فســـخ قرارداد 

می کنـــد. زیاد بـــه این موضـــوع نمی پردازم 
اما دوســـت دارم از او بپرسم الحاقیه ای که 
بـــه درخواســـتش در قرارداد گنجانده شـــد 
چـــه ارتباطـــی بـــا مصدومیت و باز شـــدن 
گچ دســـتش داشت. بیشـــتر از این هم در 
این مـــورد صحبت نمی کنـــم. او ادامه داد: 
عجیب اینجاســـت کـــه در همین مصاحبه 
وی کلـــی پارادوکس و تعارض وجـــود دارد. 
خـــودش اعتراف می کند که بـــا خبرنگاران 
تماس گرفته و به آنهـــا گفته چرا قراردادها 
تمدید نمی شـــود؟ این اگر فشار آوردن روی 
باشـــگاه نیســـت، پـــس چیســـت؟ آن هم 
درحالـــی کـــه در کـــورس قهرمانـــی بودیم. 
تاریـــخ دقیق ایـــن مصاحبه را پیـــدا کنید و 
با حضور وی در یک مراســـم ختم مقایســـه 
کنید تا خیلی از مســـائل مشـــخص شـــود. 
ای کاش او در جریـــان بـــود تـــا ببیند چند 
نفـــر از پیشکســـوتان به همـــراه بازیکنان و 
هم تیمی هایـــش تـــلاش کردند تـــا یک بار 
دیگـــر به مجموعـــه برگردد. وی افـــزود: به 
هرحال این یـــک خودبزرگ بینی، شـــوخی 
زشـــت و توهیـــن بـــه ســـاختار و ســـازمان 

پرســـپولیس و شـــعور مخاطـــب اســـت که 
بازیکنـــی ثبـــات مدیریتـــی را بـــه موضوعی 
چـــون عـــدم بازگشـــت خـــود گـــره بزنـــد. 
ضمـــن آنکـــه در تمـــام ایـــن مـــدت هیـــچ 
حرکـــت مثبتـــی از طرف مقابـــل در جهت 
تـــلاش برای ادامـــه حضور در پرســـپولیس 
مشـــاهده نشـــد. حداقل انتظـــار عمومی 
در ایـــن ارتبـــاط، دلجویـــی از هـــواداران و 

هم تیمی هایـــش بود و ایـــن بهترین محک 
و میـــزان بـــرای ارزیابی صداقـــت وی بود. 
درویـــش گفـــت: او دارد خـــودش را به در و 
دیـــوار می زند تـــا کارش را توجیـــه کند تا در 
دل هـــوادار جا باز کنـــد اما مـــا نمی توانیم 
از خـــون آن هـــوادار فوت شـــده بـــه خاطر 
رفتار ســـال گذشـــته وی بگذریم و تا پایان 

این پرونـــده را پیگیـــری می کنیم.

حمله نامحسوس مدیرعامل پرسپولیس به تراکتورسازی

باید مشخص شود رقم قرارداد بیرانوند چقدر است!
جواب درویش به ادعای دخالت پیشکسوتان برای برنگشتن بیرانوند

چطوری صدای من را این قدر واضح شنیدی؟
از  علیرضـــا بیرانونـــد در بخـــش دیگـــری 
مصاحبـــه اخیر خود باشـــگاه پرســـپولیس 
را متهـــم بـــه یـــک کار غیراخلاقـــی کـــرده و 
گفتـــه بـــود: »پـــاداش چیـــزی اســـت کـــه 
تشـــویق کننده و تحریک کننده برای کارهای 

است. ســـخت 
 مـــا در کـــورس بودیـــم و پـــاداش دادیـــد. 
بچه های مـــا این پـــاداش را کـــه گفتند اگر 
بردیـــد ۲۰میلیـــون، 3۰میلیـــون می دهیـــم 
بـــرای خیریـــه و جهیزیـــه هزینـــه کردنـــد و 
همـــه اش در کار خیـــر بودنـــد و همه بزرگی 
می کننـــد. ولـــی پاداش هایـــی کـــه بـــرای 
روحیه دادید را از قـــرارداد پایه کم کردید که 
کار غیراخلاقی بود که باشـــگاه پرسپولیس 

انجام داد . شـــما به عنوان پدر به فرزندتان 
وقتـــی کاری می کند پـــاداش می دهید ولی 
اینکـــه از قرارداد کســـر کنیـــد غیراخلاقی و 
یـــک توهیـــن بـــزرگ اســـت.« در پاســـخ به 
ایـــن اتهـــام درویش گفتـــه اســـت: »از این 
ادعاها تعجـــب می کنـــم. او درحالی چنین 
ادعایـــی مطرح کـــرده که هر باشـــگاهی اگر 
غیر از ایـــن را در فصل گذشـــته انجام داده 
باشـــد اقدامـــی غیرقانونی و خـــلاف اخلاق 
و بـــه دور از شـــرافت حرفه ای بوده اســـت. 
دســـتورالعمل های صادره از ســـوی سازمان 
لیـــگ و فدراســـیون فوتبال بر این مســـأله 
تأکید دارد که مجموع پرداختی ها در قالب 
پاداش، آپشـــن های قراردادی و ســـایر موارد 

حداکثر تا ســـقف۲۰درصد ارزش رقم اصلی 
قـــرارداد امـــکان دارد. درویش افـــزود: »این 
موضـــوع از تأکیدات ســـازمان بازرســـی کل 
کشـــور نیز بوده که در طـــول فصل در قالب 
نامه نگاری هـــا نیز مورد تأکید قـــرار گرفت و 
باشگاه پرسپولیس نمی توانست غیر از این 
عمـــل کند، حال اینکه او در باشـــگاه جدید 
چه وعده ای برای دریافـــت پاداش دریافت 
کرده کـــه نهادهای ذیربـــط را به بی اخلاقی 
متهـــم می کنـــد موضـــوع دیگـــری اســـت. 
هرچنـــد بـــاز هـــم تأکیـــد می کنم باشـــگاه 
پرســـپولیس اعضای تیم را شایسته دریافت 
پاداش هـــای بیشـــتر می دانـــد البتـــه اگـــر 
مقـــررات، امکان آن را فراهم می ســـاخت.«

از  بخشـــی  در  بیرانونـــد  علیرضـــا 
مصاحبـــه جنجالی اخیـــرش گفته 
بـــود: »بعـــد از اینکـــه فســـخ کردم 
آدم هـــای بزرگـــی واســـطه شـــدند 
که بـــه پرســـپولیس برگـــردم، ولی 
مـــن صـــدای مدیرعامـــل و بقیـــه را 
شـــنیدم. یک ســـری پیشکســـوتان 
گفتند، بیرانوند حـــق ندارد برگردد 
و اگـــر برگـــردد خـــودت مـــی روی و 
صدایی بـــود کـــه از آقـــای درویش 
شـــنیدم.« گفته می شد منظور بیرو 
از پیشکســـوتان، علی پروین است 
که شـــایعه شـــده به درویـــش گفته 
بود، اگـــر بیرانوند برگـــردد، خودت 

هـــم باید بـــروی. حالا امـــا درویش 
در مصاحبـــه اش نکتـــه ای در ایـــن 
باره برای گفتن دارد: »پیشکسوتان 
باشگاه پرســـپولیس برای ما همواره 
دارای ارج و قـــرب ویژه ای هســـتند 
ولی هیـــچ گاه حداقـــل در این دوره 
مدیریت مشـــاهده نشـــده که حتی 
تلاشـــی بـــرای دخالـــت و اعمـــال 
نظر شـــخصی در امور پرســـپولیس 
داشته باشـــند. این بزرگان هر زمان 
کـــه نظرات مشـــورتی هـــم داده اند، 
همواره به دنبـــال افتخارآفرینی تیم 
محبوب شـــان بوده  است. نظرات و 
مشورت های پیشکســـوتان در همه 

ابعاد ارزشمند اســـت ولی حتی اگر 
می خواســـتند هـــم امکانـــی وجود 
نداشـــت و ندارد کـــه بخواهند برای 
تغییرات مدیریتـــی دخالت کنند.« 
او ادامـــه داد: »بهتر اســـت بیرانوند 
بـــا جزئیات بیشـــتری بگوید که چه 
زمانی و چگونـــه تماس تلفنی من و 
یکی از پیشکسوتان را چنین واضح 
و رســـا شـــنیده تا خیلی از ابهامات 
برطرف شـــود. چون بعیـــد می دانم 
عزیز پیشکســـوتی این قـــدر حنجره 
قوی داشـــته باشـــد که کسی بتواند 
از چنـــد متـــر فاصله جمـــلات او را 

چنیـــن دقیق منعکـــس کند.«

ایلیا بهزاد اول
خبر نگار

محمدضا رحیم پور
خبر نگار

سعید راد یک پرسپولیسی شش آتشه بود
وطنخواه: اصلاً به بیرانوند حق نمی دهم

بزیک: اگر پرسپولیسی بودید دنبال الحاقیه نمی رفتید
به خاطر پرسپولیس به پیشنهاد استقلال نه گفتم

ادمونـــد بزیـــک بـــا اینکه سال هاســـت در 
تیم هـــای پایه فعالیت می کند و همیشـــه 
هم موفـــق بوده اما اخبـــار تیم محبوبش 
را هم پیگیری می کنـــد. او درباره فعالیت 
نقل وانتقالاتـــی پرســـپولیس می گویـــد: 
»بعد از رفتن اوسمار، باشگاه پرسپولیس 

بیشـــتر وقتـــش را گذاشـــت کـــه ببینـــد 
بالاخـــره فـــلان بازیکنـــش می تواند جدا 
شـــود یا نه. تـــا همیـــن یک هفتـــه پیش 
شـــاید بســـیاری از هواداران پرســـپولیس 
امیـــدوار بـــه مانـــدن عبدالکریم حســـن 
بودنـــد و... به نظرم مدیریت می بایســـت 
خیلـــی قوی تـــر عمـــل می کـــرد. بـــه هـــر 
حال در ســـال های گذشـــته هم بازیکنان 
بســـیار بزرگتری از این تیم جدا شدند اما 
پرســـپولیس با اقتـــدار ماند چـــون از نام 

هـــر بازیکنی بزرگتر اســـت. درحال حاضر 
پرســـپولیس نقـــل و انتقـــالات را باخته و 
عملکرد خوبی نداشـــته بـــه خصوص که 
بایـــد در لیگ نخبـــگان هم حاضر شـــود. 
فصل گذشـــته پرســـپولیس مهاجم نوک 
نداشـــت تا اینکه با آمدن آل کثیر شـــرایط 
بهتر شـــد. اســـکلت اصلی تیم تا حدودی 
تغییر کـــرده، مربـــی جدید آمـــده و همه 
اینهـــا نیاز به زمـــان دارد.« او در پاســـخ به 
حواشـــی به وجود آمـــده بعـــد از جدایی 

چنـــد بازیکن اصلـــی این طـــور می گوید: 
»قبل از هـــر چیز باید بـــه تصمیم بازیکن 
احترام گذاشـــت و باید تمام ســـال هایی 
که برای تیـــم زحمت کشـــیده و پولش را 
گرفته تشـــکر کرد و حرف هـــای بعد از آن 
غیر از اینکه حواشـــی را بیشـــتر کند هیچ 
فایـــده ای نـــدارد. بـــه اعتقاد مـــن هر دو 
طرف ســـکوت کننـــد خیلی بهتر اســـت. 
اینکـــه بازیکـــن می گویـــد پرسپولیســـی 
اســـت اما دنبـــال الحاقیه مـــی رود خیلی 

ایـــن رفتـــار با گفتار جـــور درنمی آیـــد.« او 
با اشـــاره به رفتـــن رضاییان به اســـتقلال 
می گویـــد: »همان طور که گفتـــم بازیکن 
می توانـــد هـــر تصمیمـــی بـــرای آینده اش 
ایـــن اتفاقـــات و واکنش هـــای  بگیـــرد. 
هواداران در دنیای فوتبال طبیعی اســـت. 
مـــن هم بعـــد از حضـــورم در ســـپاهان از 
اســـتقلال پیشـــنهاد داشـــتم  اما به خاطر 
پرسپولیســـی بودنـــم نرفتـــم و جایی هم 

مطـــرح نکردم.«

جعفر برزگر
خبر نگار



 
معمـــولاً برگزاری اردوهـــای برون مرزی 
تیم هـــا را از نظـــر هارمونـــی و ایجـــاد 
هماهنگـــی در وضعیـــت مطلوب تـــری 
قرار خواهد داد. اســـتقلال نیز با هدف 
افزایش تـــوان ذهنی و بدنـــی بازیکنان 
راهـــی اردوی برون مرزی شـــده و جواد 
نکونام در تلاش اســـت با برگزاری این 
اردو بـــه نوعی کاســـتی های تیمش را از 
بین بـــرده و مجموعـــه بهتـــری را برای 
ورود به لیـــگ برتر و بازی های ســـخت 

لیگ نخبگان آســـیا پدیـــد آورد.
پرواضح اســـت که مهم ترین مأموریتی  
که به دوش ســـرمربی استقلال محول 
شـــده، ایجاد هماهنگی میان بازیکنان 
جدید و قدیم اســـت و اگـــر او در زمان 
برپایـــی اردوی بـــرون مـــرزی بتواند به 
ایـــن مهم دســـت یابد، بـــدون تردید با 
آمادگـــی مطلوب گام بـــه لیگ نخبگان 

و لیگ برتر خواهد گذاشـــت.
جـــواد نکونام بایـــد تیمی را بســـازد که 
از لحـــاظ بدنی توان حضـــور در 3 جام 
را داشـــته باشد. اســـتقلال فصل پیش 
درگیـــر دو جام بود. یکـــی در لیگ برتر 
و دیگری در جام حذفی. استقلال این 
فصل امـــا از همین شـــهریورماه درگیر 
مسابقات آسیایی خواهد شد و باید در 
مـــدار نتیجه گیری قرار بگیرد و بهترین 

عملکـــرد را از خـــود به جا بگذارد.
ســـاختن تیمـــی کـــه توانایـــی عـــرض 
اندام در ســـه جبهه جام حذفی، لیگ 

برتـــر و لیگ قهرمانان آســـیا را داشـــته 
باشد، ســـاده نیســـت و شـــاید برپایی 
ایـــن اردو تا حد زیـــادی بتواند نکونام را 
به اهـــداف عالی اش نزدیـــک کند و به 
خوبـــی عصب و عضلـــه بازیکنان تحت 
فرمانـــش را هماهنـــگ ســـازد تـــا آنهـــا 
در اوج آمادگـــی در ایـــن عرصـــه حاضر 
شـــوند. از طرف دیگـــر بعـــد از برپایی 
چنیـــن اردویـــی بایـــد انتظار داشـــت 
ارتباطـــات داخلـــی میـــان بازیکنـــان 
مطلوب تـــر شـــده و از نظـــر برقـــراری 
روابـــط درون تیمی اوضـــاع رو به بهبود 
گـــذارد. معمولاً وقتـــی بازیکنان در یک 
هتل شـــب را بـــه صبح می رســـانند، با 
هم ســـر میـــز صبحانـــه، ناهار و شـــام 
حاضـــر می شـــوند، صمیمیـــت و اتحاد 
میان آنهـــا افزایش خواهـــد یافت و به 
طور مشـــخص هدف از برگزاری اردوها 
نیـــز رســـیدن بـــه همیـــن دســـتاوردها 

 . ست ا

خبر

بدون سرپرست در اردوی خارجی
اردوی خارجـــی اســـتقلال در شـــرایطی برگزار شـــد که 
یک هفته قبل از ســـفر استقلال رســـانه های نزدیک به 
باشگاه استقلال رســـماً اعلام کردند از میان گزینه های 
مطـــرح شـــده ایمان عالمی بـــه عنوان سرپرســـت این 
تیم معرفی شـــده است. درحالی که باشـــگاه استقلال 
نیز ایـــن موضوع را تلویحـــاً تأیید کرده بود اما در ســـفر 
بـــه ترکیه هیچ سرپرســـتی تیـــم اســـتقلال را همراهی 
نکرد تا مشـــخص شـــود همچنان مراحـــل اداری تأیید 
سرپرســـت اســـتقلال طی نشده اســـت. گفته شده در 
روزهای آتی قرار اســـت سرپرســـت تیم معرفی و خود را 
به اردوی ترکیه برســـاند و شـــرایط درون اردویی را مورد 
ارزیابـــی قرار دهد. اینکـــه عالمی در نهایـــت به عنوان 
سرپرســـت معرفی شـــود یا فرد دیگری همچنان محل 
بحث اســـت و ظاهراً احتمال هر گونـــه تغییری در این 

راستا وجود دارد.

رامین و تمرینات انفرادی
 اســـتقلالی ها اکنـــون در کشـــور ترکیه به ســـر می برند و 
با توجـــه به اینکه شـــرایط اردویـــی حاکم خواهد شـــد، 
قطعاً کیفیت تمرینات افزایـــش خواهد یافت و می توان 
امیدوار بود که آمادگی اســـتقلال بعد از پایـــان این اردو 
افزایـــش یابد امـــا نکته بســـیار پراهمیت این اســـت که 
برخـــی بازیکنان در روزهایی که تمرینات در تهران برگزار 
می شـــد نیز فشـــار زیادی را تحمل می کردند. نمونه اش 
رامیـــن رضاییان که با وجود تعطیلـــی تمرینات در برخی 
روزهـــا بـــدون توجـــه به اینکـــه همه بـــه نوعـــی در حال 
اســـتراحت هســـتند، به کمپ ناصر حجـــازی می رفت و 
تمرینات خود را دنبال می کـــرد. در واقع رضاییان بدون 
اینکـــه تعطیلی خاصـــی را تجربه کند، بـــه تمرینات خود 
ادامه داد تا در شـــرایطی که نگاه های بســـیاری متوجه او 
اســـت، بتواند انتظارات را برآورده کرده و در فصل جاری 
بـــه یکـــی از بازیکنـــان آمـــاده و تأثیرگذار تبدیل شـــود. 
بـــدون شـــک یکـــی از دلایلی که ســـبب شـــده رضاییان 
بازیکن متفاوتی در 34 ســـالگی باشـــد، همین تمرینات 

انفرادی اســـت که هرگز از آن غافل نشـــده اســـت.

وضعیت نامشخص خالدآبادی
در حالـــی که کاروان اســـتقلال برای برپایـــی اردو راهی 
شـــهر ارزروم ترکیـــه شـــده محمدرضـــا خالـــد آبـــادی، 
دروازه بـــان ایـــن تیم از ســـفر بـــاز ماند و گفته شـــد که 
این دروازه بان بعد از ســـفر با حل مشـــکلات خود راهی 
ترکیـــه می شـــود و بـــه اردوی اســـتقلال می پیونـــدد اما 
مســـأله ای که درباره خالدآبادی اهمیت دارد این است 
که همچنان مشـــخص نیســـت او در ترکیب اســـتقلال 
فصـــل بعـــد باقـــی بماند یـــا خیـــر؟ بـــا توجه بـــه اینکه 
خالدآبـــادی از آلومینیـــوم اراک پیشـــنهاد دارد، ممکن 
اســـت در نهایـــت نکونـــام نیز بـــا جدایـــی او موافقت 
کرده تـــا این دروازه بـــان در تیم بهتـــری توانمندی های 
خود را بـــه نمایش بگذارد. واقعیت این اســـت تا وقتی 
سیدحســـین حســـینی در چهارچوب دروازه اســـتقلال 
قرار دارد، نمی توان شانســـی بـــرای خالدآبادی در ذهن 
متصـــور بـــود و ایـــن دروازه بـــان قطعاً نیمکت نشـــین 
خواهـــد بـــود. شـــاید جدایـــی از اســـتقلال و رفتن به 
تیمی که قابلیت بازی داشـــته باشد، از خالدآبادی یک 
دروازه بان باکیفیت پدید آورد. شـــاید روزی خالدآبادی 
یک حسین حســـینی جدید برای اســـتقلالی ها باشد؟

یک یادآوری شیرین
 هفتـــم مردادمـــاه همـــواره بـــرای اســـتقلالی ها روزی 
خاطره انگیزاســـت که هر ســـال با رســـیدن بـــه این روز 
قهرمانـــی تیـــم خود در قـــاره کهـــن را یادآور می شـــوند. 
اســـتقلال در هفتم مرداد ماه ســـال 1370 موفق شـــد با 
گل های رضا حســـن زاده و صمد مرفـــاوی تیم لیائونینگ 
چیـــن، مدافع عنـــوان قهرمانـــی آســـیا را در فینال جام 
باشـــگاه های آســـیا 91- ۱۹۹۰ میلادی شکست دهد. از آن 
پس تاکنون اســـتقلال هیـــچ گاه به جام قهرمانی آســـیا 
نرســـیده و بـــه رغم آنکـــه چند مقـــام ســـومی و دومی را 
بعد از ایـــن قهرمانـــی در کارنامه دارد اما موفـــق به تکرار 
آن نمایش نشـــده اســـت. به هرحال یـــادآوری آن روز در 
شـــرایطی که اســـتقلال ایـــن روزها بـــرای برپایـــی اردوی 
آمادگـــی راهـــی ترکیه شـــده می تواند یـــک انگیزه جدید 
بـــرای مســـئولان این باشـــگاه باشـــد تـــا شـــاید در فصل 
جاری که قرار اســـت اســـتقلال در لیـــگ نخبگان حضور 
یابد، بـــار دیگر آن مقـــام را تکرار کند و بـــا آمادگی کامل 

گام بـــه این عرصـــه بگذارد.

نگرانی آبی ها بابت تأیید نشدن ورزشگاه تختی
میهمان در همه بازی های آسیایی

اگـــر ورزشـــگاه تختـــی تهـــران از ســـوی کنفدراســـیون 
فوتبال آســـیا رســـماً مـــورد تأیید قـــرار نگیرد، اســـتقلال 
در بازی هـــای لیگ نخبگان آســـیا عمـــلاً در همه بازی ها 
میهمـــان خواهد بـــود. گرچـــه بازی هایی که اســـتقلال 
میزبانی آن را بـــه عهده دارد، قرار اســـت در ایران برگزار 
شـــود اما هر شـــهری میزبانـــی بازی های اســـتقلال را به 
عهـــده بگیـــرد، عملاً مدام در ســـفر بـــه این شـــهر و آن 
شـــهر خواهند بـــود و بایـــد از زمان اســـتراحت و تمرین 
خـــود بکاهنـــد تا به موقـــع در شـــهری که قرار اســـت به 
عنـــوان میزبـــان بازی های لیـــگ نخبگان معرفی شـــود، 
حاضر شـــوند. تهران عملاً با وجود خرابی های ورزشگاه 
آزادی و آماده نبودن ورزشـــگاه تختی و نداشتن ورزشگاه 
اســـتاندارد دیگری قادر به میزبانی نیســـت و اســـتقلال 
بایـــد از دیگر شـــهرها کـــه ورزشـــگاه هایش مـــورد تأیید 
قرار گرفته انـــد برای میزبانـــی خود بهره بگیـــرد. فرایند 
بازی در دیگر شـــهرهای ایـــران برای اســـتقلال علاوه بر 
خســـتگی، هزینه بـــر هم خواهـــد بود و بـــه همین دلایل 
نگرانی هایـــی بـــرای اســـتقلالی ها به وجود آمـــده تا بعد 
از انتشـــار خبـــر مردود شـــدن ورزشـــگاه تختی توســـط 
کنفدراســـیون فوتبـــال آســـیا، به فکـــر فرو برونـــد و این 

موضـــوع را عمـــلاً به ضرر خـــود بدانند.
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توصیه بیاتی نیا به رضاییان
خودت را کنترل کن

 پیغام نکونام به باشگاه قبل از سفر به ترکیه
مهدی پور را می خواهم

محسن بیاتی نیا، پیشکســـوت استقلال 
دربـــاره خریـــد رامیـــن رضاییـــان ایـــن 
توضیحات را دارد: »وقتی بازیکنان بزرگ 
بین تیم ها جابجا می شـــوند، بعد از یک 
مدت اگر نتوانند فشـــار را کنترل کنند با 

مشـــکل روبه رو می شوند. 
انتقال هـــای جنجالی در گذشـــته اتفاق 
افتـــاده و در آینـــده هـــم اتفـــاق خواهـــد 
افتـــاد، فقط ایـــن را بگویـــم بازیکنان در 
۲ حالـــت مصـــدوم می شـــوند؛ یـــا زمانی 
کـــه اصـــلاً آمادگـــی ندارنـــد یـــا مواقعـــی 
کـــه فوق العـــاده آماده هســـتند چـــرا که 
بازیکـــن در ایـــن حالت بیـــش از توانش 
تـــلاش می کنـــد تـــا شایســـتگی هایش را 
اثبات کنـــد، مخصوصـــاً زمانی که فشـــار 
هـــواداران رقیـــب روی او زیاد می شـــود. 
بـــه نظر رامیـــن رضاییان جـــدا از توانایی 

بدنی باید از نظر روحـــی و روانی خودش 
را کنترل کند تا بتوانـــد بهترین عملکرد 

را داشـــته باشد.«
جدیـــد  خریدهـــای  دربـــاره  بیاتی نیـــا   
اســـتقلال نیز بـــه طور کلـــی این جملات 
را به زبان آورده اســـت: »اینکه خریدهای 
جدیـــد خوب باشـــد یا بد، بســـتگی دارد 
بـــه اینکـــه آیـــا بازیکـــن براســـاس نقاط 

ضعف جذب شـــده یـــا نه؟ اگـــر خریدها 
براســـاس برطـــرف کـــردن نیازها باشـــد 
تیـــم قدرتمندتر می شـــود ولی اگـــر برای 
جایگزینـــی بازیکنان جداشـــده باشـــد، 
نـــه. آنچه مســـلم اســـت مربی که ســـال 
دوم کار کردنـــش در یـــک تیم اســـت، به 
خوبی نقـــاط ضعف تیم را می شناســـد و 
مســـئولیت همه چیز با خودش است.«

 ، ی پــور مهد ی  مهــد د  ا رد قــرا تکلیــف 
هافبــک میانــی آبی هــا کــه فصــل پیــش بــا 
مصدومیــت شــدید مواجه شــد و ربــاط پاره 
کــرد، هنــوز مشــخص نیســت. ایــن بازیکــن 
بــدون توجــه بــه اینکــه آینــده فوتبالــی اش 
انجــام تمرینــات  چــه می شــود درحــال 
فیزیوتراپــی اســت و کارهــای مربــوط بــه 
بازپــروری بدنــی را انجــام می دهــد امــا هنــوز 
قــراردادی از ســوی باشــگاه اســتقلال بــا 
ایــن بازیکــن منعقــد نشــده اســت. آخریــن 
خبرهــا دربــاره وضعیــت ایــن بازیکــن بــا 
اســتقلال حکایــت از آن دارد کــه جــواد 
اســتقلال  باشــگاه  مدیــران  از  نکونــام 
را تمدیــد  قــرارداد مهدی پــور  خواســته 
کننــد تــا ایــن بازیکــن بــدون دغدغــه بــه 
بپــردازد. نکونــام هــم  انجــام تمرینــات 
می دانــد کــه البتــه مهدی پــور بــرای نیــم 

فصــل اول لیــگ جدیــد آمــاده نخواهد شــد 
امــا مصدومیــت ایــن بازیکــن در نیــم فصــل 
ــه طــور کامــل برطــرف خواهــد شــد. دوم ب

 نکونــام بــا علــم بــه اینکــه مهدی پــور را 
فقــط نیــم فصــل در اختیــار دارد، از مدیران 
ــن  ــا ای ــازه ای ب ــرارداد ت ــته ق ــتقلال خواس اس
بازیکــن منعقــد شــود تا او در نیــم فصل دوم 
بتوانــد از توانایــی مهدی پــور در خــط میانی 

اســتقلال اســتفاده کنــد. بــا توجــه بــه اینکــه 
بســیاری از کارشناســان معتقدنــد اســتقلال 
در خــط میانــی بــا ضعف هایی مواجه اســت 
و طــراح و بازیســاز نــدارد، تــداوم حضــور 
مهدی پــور می توانــد لااقــل در نیــم فصــل 
دوم خــط میانــی اســتقلال را بــه تحرکی تازه 
وا دارد. مهدی پــور در ارســال پــاس بازیکــن 

ــد. ــا می آی ــه کار آبی ه ــت و ب ــاخصی اس ش
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 درحالــی کــه تکلیــف مانــدن یــا جدایــی 
ــداری  ــنیایی خری ــی بوس ــن خارج دو بازیک
شــده توســط مدیــران باشــگاه اســتقلال 
اســتقلال  باشــگاه  اســت،  نامشــخص 
کاکوتــای  بــا  قــرارداد  عقــد  مقدمــات 
فرانســوی را فراهــم کــرده اســت؛ بازیکنــی 
ــابقه  ــه س ــو ک ــوری کنگ ــل جمه ــاً اه اصالت
بــازی در تیــم ملــی کنگــو را هــم در کارنامــه 

خــود دارد.

 ایــن بازیکــن بــه ســبب قــرارداد بلندمدتــی 
کــه بــا چلســی داشــت و مــدام بــه طــور 
ــکان  ــل م ــی نق ــای اروپای ــه تیم ه ــی ب قرض
می کــرد، مورد توجه بســیاری از رســانه های 

اروپایــی اســت.
 کاکوتــا در تمــام رده هــای ســنی تیــم ملــی 
بــازی دارد و جــزو  نیــز ســابقه  فرانســه 
بازیکنانــی محســوب می شــود کــه رده هــای 
پایــه ملــی را در تیمــی جــز زادگاه اصلــی اش 
بــازی کــرده اســت. کاکوتــا متولد شــهر لیل 

فرانســه اســت.
ــال  ــم فوتب ــود را از تی ــه ای خ  او دوران حرف
لنــس آغــاز کــرد. کاکوتــا ســپس خیلــی 

ــی  ــتعدادیاب های چلس ــط اس ــریع توس س
 ، نــی لند تیــم  یــن  ا و  شــد  یی  شناســا
قــراردادی طولانــی مــدت را بــا کاکوتــا بــه 
امضــا رســاند. ســپس ایــن بازیکــن بــه 
تیم هــای مختلفــی ماننــد فــولام، بولتــون، 
لاتزیــو، دیــژون فرانســه و ویتــس آرنهــم 

هلنــد قــرض داده شــد.
 او در ادامــه حضــور در تیم هــای ســویا، 
رایــو وایکانــو، دپورتیــوو لاکرونیــای اســپانیا 
و یــک تیــم چینــی را تجربــه کــرد. کاکوتــا در 
ادامــه مســیر حرفــه ای خــود بــه آمینــس 
فرانســه پیوســت و دو فصــل نیــز در لنــس 
تــوپ زد و ســپس در ســال 2022 مجــدداً 

بــرای آمینــس بــه میــدان رفــت و فصــل 
لیــگ دو  از  22 دیــدار  نیــز در  گذشــته 
فرانســه بــه میــدان رفــت کــه حاصــل آن، 6 
گل و 2 پــاس گل بــود.  بازیکــن مــورد نظــر 
ــر 19  ــم زی ــا تی ــی ب ــابقه قهرمان ــتقلال س اس
ســاله های فرانســه در اروپــا را در کارنامــه 
ــره  ــگ جزی ــی لی ــن قهرمان دارد. او همچنی
ــال 2010 در  ــی و در س ــا چلس و FA کاپ را ب
کارنامــه دارد. بــا توجــه بــه ســوابقی کــه ایــن 
بازیکــن دارد، چنانچــه در اســتقلال حضــور 
یابــد، ایــن تیــم درخــط حملــه صاحب یک 
مهــره قابــل اتــکا خواهــد شــد و بــا توجــه بــه 
اینکــه کاکوتــا فصــل پیــش مــدام در کــوران 

بــازی بــوده، از لحــاظ آمادگــی بعیــد اســت 
مشــکلی داشــته داشــته باشــد.

بــدون شــک اگــر باشــگاه اســتقلال در 
نهایــت موفــق بــه جــذب ایــن بازیکــن 
پــرآوازه شــود در خــط حمله عمیقــاً تقویت 
کنــار  در  کاکوتــا  حضــور  شــد.  خواهــد 

بازیکنانــی همچــون مهــرداد محمــدی و 
ماشــاریپوف از اســتقلال تیمــی متفــاوت 
خواهــد ســاخت. تیمــی کــه از کناره هــا 
بســیار زهــردار خواهــد بــود و در خــط آتش 
ــر  ــه از نظ ــت ک ــی اس ــب بازیکنان ــز صاح نی

تجربــه وضعیــت مطلوبــی دارنــد.

کاکوتا در آستانه پوشیدن پیراهن استقلال
وینگر سابق چلسی در سبد خرید آبی

رامین رضاییان یاغی نیست 
اشجاری: حردانی شانس بازگشت به استقلال را دارد

ــاده  ــک اردو آم ــرای ی ــا ب ــن روزه ــتقلال ای اس
ســازی راهــی کشــور ترکیــه شــده. ایــن تیــم 
در فصــل نقل و انتقــالات خریدهای جذابی 
داشــت و همیــن موضــوع توقعــات را از ایــن 

تیــم بــالا بــرده اســت.
اســتقلال  پیشکســوت  اشــجاری  حســن 
در خصــوص آخریــن شــرایط ایــن تیــم بــه 
ایــران ورزشــی گفــت: »خوشــبختانه امســال 
اســتقلال نســبت بــه فصــل گذشــته شــرایط 
بهتــری دارد و توانســته نفــرات مــد نظــر 
ســرمربی را جــذب کنــد. البتــه کــه تیم هــای 

بــزرگ همــواره مشــکلاتی دارنــد امــا بــه طــور 
کلــی امســال اســتقلال نســبت بــه ســال 
گذشــته شــرایط بــه مراتــب بهتــری دارد.«

 وی در خصــوص خریدهــای تیــم اســتقلال 
در  تیــم  ایــن  سیســتم  تغییــر  احتمــال  و 
فصــل آینــده توضیــح داد: »طبیعتــاً هیــچ 
ثابــت در طــول  یــک سیســتم  بــا  مربــی 
یــک لیــگ پرفشــار بــازی نخواهــد کــرد و 
براســاس تیم حریف و شــرایطی که در طول 
فصــل ایجــاد خواهــد شــد، سیســتم و ســبک 
ــازی تیــم تغییــر خواهــد کــرد و خریدهــای  ب

جــواد نکونــام هــم بــا در نظــر گرفتــن همیــن 
ــت.« ــوده اس ــوع ب موض

میــن  ا ر یــد  خر ص  خصــو ر  د ی  ر شــجا ا
رضاییــان بــه عنــوان یاغــی جدیــد فوتبــال 
ــی  ــان یک ــن رضایی ــح داد: »رامی ــران توضی ای
از بهتریــن بازیکنــان لیــگ برتــر ایــران در 
فصــل گذشــته بــود و بــه عقیــده شــخصی ام 
رامیــن فنی تریــن بازیکــن لیــگ ایران اســت؛ 
ایــن بازیکــن یکــی از بهتریــن خریدهــای 
اســتقلال در چنــد فصــل اخیــر بــوده و بــا 
توجــه بــه ســبک بــازی ایــن تیــم کــه مبتنــی 

ــد  ــن می توان ــت رامی ــال از کناره هاس ــر ارس ب
یکــی از تأثیرگذارتریــن مهره هــای اســتقلال 

در فصــل آینــده باشــد.«
وی افــزود: »اینکــه لفــظ یاغــی را بــه رضاییان 
نســبت دهیــم قبــول نــدارم بــه ایــن دلیل که 
ــا  یاغــی بازیکنــی اســت کــه فصــل گذشــته ب
ــده  ــر ش ــی حاض پیراهــن تیــم رقیــب در درب
باشــد و رامیــن رضاییــان یاغــی محســوب 
را  بازیکــن  الفــاظ فقــط  ایــن  نمی شــود. 
تحــت فشــارقرار می دهــد. البتــه رضاییــان از 
نظــر توانمنــدی ذهنــی ایــن قــدرت را دارد تــا 

ــد.« ــدل کن ــار وارده را هن ــد فش بتوان
وی در پایــان در خصــوص پیوســتن حردانــی 
ــن  ــن بازیک ــت دادن ای ــپاهان و از دس ــه س ب
توضیــح داد: »حردانــی بازیکن بســیار خوبی 
اســت و شــرایط سن و ســالی او درست است 
کــه نســبت بــه رامیــن رضاییــان تفــاوت دارد 
امــا از دیــدگاه مــن اســتقلال در ایــن معاوضه 
بــرد کــرد چــرا کــه رامیــن از نظــر کیفیــت فنی 
از صالــح بالاتــر اســت. ضمــن اینکــه صالــح 
هــم ایــن شــانس را دارد کــه در ســال های 

آینــده دوبــاره بــه اســتقلال بازگــردد.«
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بازتاب

سوژه

مشـــکلات ورزشکاران در کشـــور میزبان المپیک 2024 و دهکده بازی ها همچنان ادامه دارد. در همین راستا شش نماینده 
تیم شـــنای کره جنوبی دهکده المپیک را ترک کردند و در هتلی در کنار اســـتخر در نانتر مستقر شدند.

بـــه گفتـــه منابع کره ای، ایـــن تصمیم به دلیل نارضایتی ورزشـــکاران از مشـــکلات حمل  و نقل گرفته شـــده اســـت. یکی از 
ورزشـــکاران از نبـــود تهویه هـــوا در دهکده گلایه و اتاق های دهکده را با ســـونا مقایســـه کرد و گفت، هـــوای بیرون خنک تر 
از داخـــل اتاق هـــای دهکده اســـت. شـــناگر دیگری اعتـــراض کرد که مســـافت از دهکـــده المپیک تا اســـتخر بیش از یک 
ســـاعت ونیم طول می کشـــد و این کارشـــان را ســـخت کرده اســـت. هتلی که اکنون شـــناگران کره ای در آن اقامت دارند، 

تنهـــا ۵ دقیقه پیـــاده روی تا »پاریس لا دفانـــس آرنا« در »نانتر«، محل برگزاری مســـابقات شـــنا فاصله دارد.
چونـــگ چانگ هـــون، رئیس فدراســـیون شـــنای کره جنوبـــی )KSF(، به رســـانه ها گفت: »مـــا فقـــط می خواهیم مطمئن 

شـــویم که ورزشـــکاران ما شـــرایط راحت تری داشـــته باشند.«

 کره ای ها هم 
معترض شدند

هوای بیرون 
 خنک تر از
 اتاق های دهکده

آزمون به شباب الاهلی پیوست

دنده عقب به سبک سردار

بالاخـــره اخباری کـــه درباره تیـــم آینده 
ســـردار آزمـــون بـــه گـــوش می رســـید، 
رنـــگ حقیقـــت به خـــود گرفـــت و این 
ســـتاره تیم ملی فوتبال کشـــورمان که 
طی یک هفتـــه گذشـــته مذاکراتی را با 
مدیران شـــباب الاهلی انجام داده بود، 
با اعلام رسمی این باشـــگاه قراردادش 
را بـــه طور رســـمی امضـــا کرد تـــا به این 

تیم اماراتـــی بپیوندد.
آزمون 10 ســـال و نیم قبل از سپاهان به 
روســـیه رفت و عنوان آقـــای گلی و مرد 
سال لیگ برتر روســـیه را به دست آورد 
و همراه بـــا زنیت به چهـــار قهرمانی در 
لیـــگ برتر روســـیه، یـــک قهرمانی جام 
حذفـــی و دو ســـوپر جـــام دســـت پیدا 
کـــرد. او در نقـــل و انتقالات زمســـتانی 
2022، بـــه بایرلورکوزن پیوســـت تا یک 
فصـــل و نیـــم حضـــور در بوندس لیـــگا 
را تجربـــه کنـــد. او پس از تـــرک آلمان، 
یک فصـــل به صـــورت قرضی بـــرای رم 
در ســـری A بـــه میدان رفت و بـــا اینکه 
عملکردش در زمان های کمی که بازی 
کـــرد، قابل توجـــه بود اما جالوروســـی 
حاضـــر به خریـــد قطعـــی اش نشـــد تا 
ایتالیـــا را هم ترک کنـــد. در این میان، 
خبرهایـــی مبنی بر علاقه زیاد ســـویا به 
جذب آزمـــون به گوش می رســـید ولی 
ســـردار در یک دنده عقب غیرمنتظره، 
تصمیم گرفت به پیشـــنهادات اروپایی 
پاســـخ منفی بدهد و با شـــباب الاهلی 
قـــرارداد امضا کند تا حضـــور در فوتبال 
آســـیا و حاشـــیه خلیج فـــارس را هـــم 
تجربـــه کنـــد. انتخابـــی کـــه شـــنیده 
می شـــود یکی از علت هـــای آن، علاقه 
شـــدید ســـردار به اسب ســـواری است؛ 

کاری کـــه در امارات بســـیار رواج دارد.
بـــه ایـــن ترتیـــب، شـــباب الاهلـــی که 
ســـعید عزت اللهـــی را در اختیـــار دارد، 
دومیـــن لژیونر ایرانی را هـــم در اختیار 
گرفـــت و حـــالا ادنـــوک لیـــگ امـــارات 
بـــا حضـــور ایـــن بازیکنـــان و همچنین 
بازیکنانی مانند مهدی قایدی، شـــهریار 
مغانلو، احمـــد نوراللهـــی و محمدرضا 
آزادی، بـــاز هـــم مثـــل یک دهـــه پیش 
بازیکنـــان ایرانی زیـــادی را در دل خود 

می بینـــد.
شـــباب الاهلـــی در اطلاعیـــه ای انتقال 
آزمـــون به طور رســـمی را تأیید و عنوان 
کرده با باشـــگاه بایرلورکـــوزن به توافق 

نهایی دســـت پیدا کرده اســـت.
بـــه ایـــن ترتیـــب، ســـردار کـــه فصـــل 
گذشـــته در 2۹ بازی، ســـه گل برای رم 
به ثمر رســـاند، با قراردادی ســـه ســـاله 
و شـــش میلیـــون یورویـــی، به شـــباب 

پیوســـت. الاهلی 
اولیـــن بـــازی رســـمی آزمـــون احتمالاً 
روز سه شـــنبه هفتـــه آینده )شـــانزدهم 
مردادمـــاه( در مرحله نخســـت پلی آف 
لیـــگ نخبـــگان آســـیا مقابل ســـپاهان 
ایـــران خواهد بـــود و این ســـتاره ایرانی 
ممکن اســـت همراه بـــا کاروان تیمش 
بـــه اصفهان ســـفر کنـــد و رودرروی تیم 

ســـابقش قرار بگیرد.

شباب الاهلی در 
اطلاعیه ای انتقال 

آزمون به طور رسمی 
را تأیید و عنوان 

کرده با باشگاه 
بایرلورکوزن به 

توافق نهایی دست 
پیدا کرده است

عکس نوشت
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گزارش یک

ح هایـــی که هنرمنـــدان کشـــورهای مختلـــف در واکنـــش به حضـــور رژیم صهیونیســـتی در  طـــر
المپیـــک پاریس منتشـــر کـــرده اند.

محکومیت رژیم صهیونیستی در المپیک از نگاه هنرمندان

ر  د  ۲ ۰ ۲ ۴ یس  ر پا لمپیک  ا حیه  فتتا ا سم  مرا
حالی برگزار شد که در بخشی از رودخانه سن، 
بخش هایی از تابلوهای نقاشی در آب قرار داده 
شده بود که عمدتاً تصاویری پرتره را نشان می داد.
یکی از این آثار برگرفته از نقاشی »شاه عباس و 
جوان« اثر محمد قاسم مصور تبریزی یا سراجای 
نقاش، نگارگر، شاعر، خطاط و موسیقیدان عصر 
صفوی بود  که یکی از شخصیت های آن روی یک 
قاب بزرگ بازآفرینی شده و داخل رود سن و در 

مسیر عبور کاروان های ورزشی قرار گرفته بود.

نقاشی ایرانی در افتتاحیه المپیک

رسوایی تیم زنان کانادا در المپیک؛ جاسوسی با پهپاد

المپیک

 دوشنبه 8 مرداد
تیراندازی اهداف پروازی؛ محمد بیرانوند ..........................................................  10:30
11:24  .................................................................... روئینگ تک نفره؛ فاطمه مجلل 
............................................................  11:30 و 21:30 تنیس روی میز؛ نوشاد عالمیان 
12:30 ...........................................  روئینگ دونفره سبک وزن ؛ مهسا جاور و زینب نوروزی
 تیراندازی تفنگ بادی 1۰ متر؛فاطمه امینی و شرمینه چهل امیرانی...................................  11

 سه شنبه 9 مرداد
 تیراندازی اهداف پروازی؛ محمد بیرانوند ........................................................  10:30
11  ......................................................................  روئینگ تک نفره؛ فاطمه مجلل 
..............................................................  11:30 و 16  تنیس روی میز؛ نوشاد عالمیان 
...............................................................  12:30 و 22 شنا 1۰۰ متر آزاد؛ سامیار عبدلی 
13:۵6 ............................................................................. تیروکمان؛ مبینا فلاح 

ــال  ــابقات فوتبـ ــره مسـ ــی غیرمنتظـ ــی از  حواشـ یکـ
ــه تیم ملی فوتبال  ــک 2024 پاریس، مربوط بـ المپیـ
ــت که به دلیل جاسوسی از تمرینات  زنان کانادا اسـ
ــی زیادی  ــتفاده از پهپاد، با حواشـ تیم نیوزیلند با اسـ

روبه رو شده است.
ــد که نیوزیلند گزارش داد  ــروع شـ ماجرا از جایی شـ
ــتفاده از پهپاد از  ــی از اعضای کادر فنی کانادا با اسـ یکـ
ــت. در ادامه  ــی کرده اسـ اردوی تمرینی آنها جاسوسـ
ــه گزارش داد و  نیوزیلند این اتفاق را به پلیس فرانسـ
همچنین شکایتی به کمیته بین المللی المپیک ارائه 
ــمی«  کرد. کانادا تأیید کرد که یکی از اعضای »غیررسـ
تیم شان توسط مقامات فرانسوی به دلیل استفاده 

از پهپاد بازداشت شده است.
پس از این حواشی، بورلی پریستمن، سرمربی کانادا، 
بعد از پذیرش مسئولیت این اقدام، خود را از هدایت 
ــی مقابل نیوزیلند محروم کرد و  تیم در بازی ابتدایـ
کمیته المپیک کانادا نیز پس از شکایت تیم حریف 
ــتمن در بیانیه ای  ــد. پریسـ مجبور به عذرخواهی شـ
گفت: »من مسئول رفتار تیم مان هستم. بنابراین، 

برای تأکید بر تعهد تیم مان به صداقت، تصمیم گرفتم 
ــنبه  به طور داوطلبانه از هدایت تیمم در بازی پنجشـ
کناره گیری کنم. به نمایندگی از کل تیم مان، ابتدا و 
مهم تر از همه، می خواهم از بازیکنان و کارکنان تیم 
ــم کانادا عذرخواهی  ــال نیوزیلند و بازیکنان تیـ فوتبـ
کنم. این اقدام نمایانگر ارزش هایی نیست که تیم 
ما به آنها پایبند است.« با این حال، این پایان کار نبود 
و فیفا برای این تیم پرونده ای انضباطی تشکیل داد و  
بر اساس آن، کانادا در مسابقات المپیک 2024 با کسر 
ــش امتیاز و جریمه مالی مواجه شد و پریستمن  شـ
ــرمربی  تیم و سه دستیارش، همگی به مدت یک  سـ
ــط با فوتبال محروم و  ــال از هرگونه فعالیت مرتبـ سـ
ــدند. فیفا در  ــوئیس جریمه شـ ــزار فرانک سـ 200 هـ
ــئولیت عدم رعایت  بیانیه ای اعلام کرد: »کانادا مسـ
مقررات فیفا را در هر تورنمنتی بر عهده دارد. مقامات 
هر کدام به دلیل رفتار توهین آمیز و نقض اصول بازی 
ــتفاده از پهپادها توسط  جوانمردانه در ارتباط با اسـ
ــابقات فوتبال  ــادا در چهارچوب مسـ ــان کانـ ــم زنـ تیـ

المپیک مسئول شناخته شدند.«

انتقاد جوکوویچ از قوانین المپیک

اعلام این خطر فاش نشده است.تخلیه و بسته شد. اطلاعات بیشتری از دلیل المپیک به دلیل »خطر انفجار« به صورت موقت مسابقات المپیک پاریس، این بار مرکز رسانه ای »بازل مولوز« این کشور در بحبوحه برگزاری فرانسه و همچنین هشدار بمب گذاری در فرودگاه در پی »اقدامات خرابکارانه« در سیستم ریلی 

تعطیلی مرکز رسانه ای 
المپیک از ترس انفجار

.......

لیونل الیکا فاتوپایتو، مربی تیم بوکس المپیک 
جزایر ساموآ، در سن 60 سالگی پس از یک ایست 
درگذشت.  پاریس  المپیک  دهکده  در  قلبی 
لمللی  بین ا ن  سیو ا ر فد  ، ق تفا ا ین  ا پی  ر  د
IBA با انتشار بیانیه ای در سایت خود،  بوکس 
»صمیمانه ترین تسلیت ها را به خانواده، دوستان 

و همکاران« او ابراز کرد.
به گفته پلیس، این مربی در اتاق خود با یک 
ورزشکار بود که حدود ساعت 1۲ روز جمعه دچار 
شده  انجام  تلاش های  علی رغم  و  شد  عارضه 
توسط خدمات اورژانس )SAMU(، بر اثر ایست 

قلبی درگذشت.

مرگ یک مربی در المپیک

نخستین  در  وزی  پیر از  پس  جوکوویچ  نواک 
المپیک  در  ابدن  متیو  مقابل  خود  مسابقه 
پاریس که به اعتقاد او تصویر خوبی برای این 
ورزش نبود، خواستار تغییر قوانین در تنیس 

المپیک شد.
این تنیسور صربستانی که سید یک را در اختیار 
دارد، تنها در 53 دقیقه با امتیازهای 6 بر صفر و 

6 بر یک، بر حریف استرالیایی خود چیره شد.
در حالی که این پیروزی جوکوویچ را در مسیر 
درست برای اولین طلای المپیک خود قرار داد 
ح  37 ساله این سؤال را مطر اما این بازیکن 
کرد که چرا با بازیکنی روبه رو شد که به مدت 
دو سال در یک مسابقه انفرادی سطح بالا بازی 

نکرده است.


